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کرونا هم تمام شود 
سفر نمی رویم!

در حالی که مردم کشور ما نگران 
موج پنجم کرونا هســتند دیگر 
مــردم جهان در حال جشــن و 
پایکوبی برا کنترل این بیماری 
منحوس هستند و خود را آماده 
می کنند تا با رفتن به سفر، برپایی 
جشن ها و مراســم و مهمانی ها 
یک تابستان رویایی را طی کنند. 
اما متاسفانه همین امروز هم که 
در کشور ما کرونا پایان یابد مردم 
نمی توانند آزادانه به فعالیت های 
قبلی خود ادامه دهند زیرا تورم و 
گرانی در این مدت آنقدر زیاد شده 
که بیشتر اقشار جامعه در تلاش 
هستند تا ضروریات اصلی زندگی 
خود را فراهم کنند و به بهانه کرونا 
خود و خانواده را از رفتن به سفر 
محروم می دانند در حالی که اگر 
کرونا هم نبود پولی برای ســفر 

رفتن نداشتند!
ایــن در صورتــی اســت کــه 
واکسیناسیون سراسری در اروپا، 
رونقی اساسی به بازار گردشگری 
اروپا بخشــیده و نزدیک به ۶۰ 
درصد مردم سفرهای تابستانی 
را پس از یک ســال رکود تجربه 

خواهند کرد . ...

آشفتگی را از سر راه تان بردارید؛

بی نظمی مزاحم خلاقیت 
شماست 

یک فضای کار آشفته و بی نظم، دشمن شماست و 
مانع از بروز توانایی های شما خواهد شد. آشفتگی 
کارها باعث هدر رفتن انرژی و زمان شــما خواهد 
شد بنابراین باید تلاش کنید این عامل مخرب را از 
زندگی تان، خصوصا زندگی شغلی تان حذف کنید. 
در این مطلب به بررسی دقیق و کامل این مسئله 
می پردازیم. هر وسیله و ابزاری حتی یک قلم، یک 
برگ کاغذ، موبایل، برگه های یادداشت، می توانند 
باعث آشفتگی فضای فعالیت شــما و در نتیجه 
آشفتگی ذهن شوند زیرا هر گاه به این وسایل نگاه 
می کنید، ذهن شما به صورت غیر ارادی به سمت 
آنها منحرف خواهد شد و اگر این مسئله را با دقت 
تجزیه و تحلیل کنید، خواهید دید که همه آنها در 

کنار هم حجم بالایی از ذهن شما را ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

افشای اطلاعات شوکه کننده از طراحی آیفون 13
 هر اطلاعاتی که تا به امروز درباره آیفون 13 اپل وجود داشت پس از این که یک منبع معتبر 

اعلام کرد نسل جدید آیفون فاقد ارتقاهای کلیدی خواهد بود، مورد تردید قرار گرفت.
مینگ چی کوئو، تحلیلگر اپل در خبر تعجب آوری اعلام کرد هیچ کدام از مدل های 

آیفون 13 اسکنر اثر انگشت درون صفحه ای تاچ آی دی را نخواهند داشت. اخبر با توجه به 
گزارش های منابع معتبری نظیر وال استریت ژورنال، راس یونگ، جون پروسر، لووتو 

دریم و خود کوئو که درباره بازگشت این فناوری منتشر شده بود، حذف آن را 
شوکه کننده می کند.

تاچ آی دی طرفدارانش را حفظ کرده و بازگشت آن در دوران همه گیری کووید 
19 که استفاده از ماسک استفاده باعث شد...

علم و دانش فــــولاد

رییس دانشگاه اصفهان:

دانشگاه اصفهان 1۴0 تفاهمنامه همکاری با دانشگاه های خارجی دارد
بومی سازی 1۴۴ هزار قطعه و تجهیز طی 10 سال؛

چرا بومی سازی برای فولاد مبارکه مهم است؟

رییس دانشگاه اصفهان 
گفت: دانشگاه اصفهان 
1۴0 تفاهمنامه همکاری مشترک علمی با 
دانشگاه های خارجی دارد که مفاد بیش از 

۵0 درصد آنها اجرایی و عملیاتی شده است.

هوشــنگ طالبــی رییــس دانشــگاه اصفهان 
گفت: دانشگاه اصفهان در هشــت سال گذشته 
دســتاورد های بســیاری در برقراری و گسترش 
روابط بین المللی با دانشــگاه ها و موسســه های 
علمی و پژوهشی خارج از کشــور داشته است و 
 موفق شد مفاد بسیاری از تفاهمنامه ها را عملیاتی 

کند.
او با تاکید بر اینکه دانشــگاه اصفهــان به دنبال 
تفاهمنامه های بین المللی اســت که زمینه های 
عملیاتی داشته باشد، اظهار کرد: این دانشگاه در 
هشت سال گذشته توانست مفاد این تفاهمنامه ها 
در بخش های مختلف مانند تبادل استاد و دانشجو، 
اجرای طرح های مشــترک علمی و پژوهشــی و 
مشارکت در اجرای طرح های بین المللی را اجرایی 
کند که نتایج و دستاورد های خوبی در سطح محلی 

و ملی به همراه داشت.
طالبی با بیان اینکه دانشــگاه اصفهان، مســئول 
کارگروه ملی هماهنگی و پیگیری همکاری های 
بین المللی با کشور کره جنوبی است، خاطرنشان 
کرد: در این پیوند، همکاری هــای خوبی با چند 
دانشــگاه بزرگ و معتبر کره به ویــژه در زمینه 

بازی های رایانه ای ایجاد شده است.

او با اشــاره به اینکه دانشــگاه اصفهان از دیرباز با 
دانشگاه هایی مانند فرایبورگ آلمان و استراسبورگ 
فرانســه همکاری داشته اســت و در هشت سال 
گذشته این همکاری ها توسعه یافت، اضافه کرد: 
طرح های مشترکی نیز با دانشگاه های ایتالیا و سایر 
کشور های اروپایی در زمینه های مختلف از جمله 

طرح های اتحادیه اروپا و اراسموس پلاس داریم.
اراســموس پلاس برنامه بورس آموزشــی تحت 
حمایت اتحادیه اروپاست که با هدف سازمان دهی 
تبادل دانشجو بین دانشگاه ها و مؤسسه های آموزش 

عالی اروپا و سایر نقاط جهان راه اندازی شده است.
رییس دانشــگاه اصفهان از راه اندازی رشته های 
مشترک جدید با چهار دانشــگاه بزرگ در لبنان، 
کره جنوبی، فرانسه و اسپانیا خبر داد و تاکید کرد: 
همکاری علمی فرا مرزی و فرا سیاسی است و مرز 
جغرافیایی نمی شناسد بنابراین می توان از طریق 

تعاملات علمی، ارتباط بین ملت ها را افزایش داد.
طالبی افزود: هدف اصلی دانشگاه اصفهان از انعقاد 
تفاهمنامه هــای مختلف و اجرایی کــردن آنها، 
گسترش همکاری های متقابل و ارتباط بین کشور ها 
و دانشــگاه ها با وجود برخــی از محدودیت های 

سیاسی است.
او به برگزاری جشنواره علمی و فرهنگی    اصفهان 
- سن پترزبورگ    در روز های اول و دوم تیر امسال 
در دانشگاه اصفهان اشاره کرد و گفت: این شهر های 
خواهرخوانده می توانند همکاری های مختلف با 
هم داشته باشند که مباحث علمی یکی از آنهاست.

رییس دانشــگاه اصفهان تاکید کرد که همکاری 
علمی با سن پترزبورگ با توجه به جایگاه ویژه هر۲ 
دانشگاه در ســطح محلی و ملی، تاثیر بسزایی در 
ســایر بخش ها از جمله تجارت و روابط فرهنگی، 

بین المللی و سیاسی دارد.

مهندسین بومی سازی 
در فــولاد مبارکــه 
توانسته اند بیش از 1۴۴ هزار قطعه و تجهیز 
را طی سال های گذشته بومی سازی و برای 
بهره برداری آماده کنند که در این گزارش به 
تشریح دلایل اهمیت بومی سازی برای این 

صنعت بزرگ می پردازیم.

عرصه صنعت و به ویژه فولادســازی، مانند تمام 
عرصه های دیگر کشــور، بعد از انقلاب اســلامی 
متحول شد. قبل از انقلاب، تقریبا تمام تجهیزات 
خارجی بود. بعد از انقلاب هم تا حدی این واردات 
انجام می شد، ولی با بیشتر شدن تحریم ها، مشکل 
فولادمردانِ فولادســازی ها دوتا شد: یکی تأمین 
ماشین آلات و دیگری تأمین قطعات و تجهیزات. به 
مرور تأمین قطعات موردنیاز دستگاه های خارجی 
یکی از بزرگ ترین محدودیت های ماشــین آلات 
صنعت فولاد شد. علاوه بر این، توان تولید قطعات 
در داخل با تکیه به دانــش و توان جوانان در داخل 
کشور، همواره برای مدیران کشور مطرح بوده است. 
از طرف دیگر هزینه های بالای قطعات و تجهیزات و 
در نتیجه نداشتن صرفه اقتصادی برای وارد کردن 
این قطعات باعث شد مدیران فولاد مبارکه، به عنوان 
یکی از بزرگ ترین صنایع کشور، برنامه های جدیدی 

در دستور کار خود قرار دهند.

    این بار هم جوانان دســت به دســت 
باتجربه ها دادند

شــرکت فولاد مبارکه یکی از پیشگامان صنعت 
کشور در بومی سازی قطعات و تجهیزات صنعت 
فولاد است. با توجه به وسعت و تنوع فعالیت های 
این شرکت، بومی ســازی در ابتدا کاری »نشد« به 
نظر می رسید، اما مهندســان و متخصصان فولاد 
مبارکه در عرصه های مختلف »نشدها« را به »شد« 

تبدیل کردند.

    بومی سازی در فولاد مبارکه چگونه انجام 
می شود؟

در شرکتی بزرگ مانند شرکت فولاد مبارکه، به دلیل 
تنوع مأموریت ها، هر کاری باید با ســاختار خاص 
خود انجام شــود. همین ساختارسازی هاست که 
شرکت فولاد مبارکه را در زمره بهترین شرکت های 
فولادســازی دنیا قرار داده است. برای بومی سازی 
نیز ساختارهایی در نواحی تولیدی مختلف فولاد 
مبارکه تشکیل شد. ساختار بومی سازی در مدیریت 
دفتر فنی نگهداری و تعمیرات از چهار قســمت 

تشکیل شده است: برنامه ریزی، مهندسی معکوس، 
مهندســی مجدد و کنترل کیفیت. در قســمت 
برنامه ریزی پروژه های مختلفی تعیین می شــود 
و برای هــر پروژه، متخصصیــن مربوطه کارهای 
لازم را برای انجام فرایند برنامه ریزی می کنند. در 
حقیقت اولین مرحله فاز شناســایی، آماده سازی 
و اولویت بندی اقلام است. فاز بعدی فاز مهندسی 
یعنی تهیه و تکمیل مدارک فنی است. در این فاز 
تمام اطلاعات مربوط به قطعه یا قطعات جمع آوری  
می شــود. مدارک فنی فقط نقشــه های ساخت 
نیستند. بنابراین در این مرحله، روش یا روش های 
تولید، اطلاعات مواد اولیه، روش بازرســی کنترل 
کیفیت و... به همراه کلیه استانداردهای موردنیاز 
فرایند برای ساخت و بازرسی قطعات و تجهیزات 
جمع آوری می شود. این کار باعث می شود علاوه بر 
تهیه مدارک فنی به عنوان مرجع تأمین، ساخت یا 
تعمیرات قطعه یا تجهیزات، هزینه ها برای شرکت 
فولاد مبارکه کاهش یابد و موجــودی انبار برای 
قطعات ایجاد گردد تا تولید متوقف نشود. فاز بعد فاز 
شناسایی و ارزیابی فنی سازندگان جهت بومی سازی 
قلم موردنظر اســت تا بهترین های هر حوزه برای 

تولید قطعه بومی سازی شده انتخاب شوند.
نکته قابل توجه دیگر این است هر کاری باید از نظر 
اقتصادی سنجیده شــود. برای همین فاز بعد که 
فاز اختصاص بودجه و ایجاد اســتعلام و سفارش 
است، فرایند بومی سازی را تا مرحله سفارش پیش 
می برد. با تولید قطعه، کار هنوز تمام نشده است. 
فولادمردان متخصص در طراحی و تولید قطعات، 
کنترل کیفیت را برای رســیدن به بهترین نتیجه 
انجام می دهند. در اینجا برای اینکه کارهای گذشته 
بازنگری شود، واحدی به نام واحد مهندسی مجدد 
در ساختار گنجانده شده و هدف آن اصلاح فرایند 
یا به روزرسانی و در نتیجه افزایش کارایی مجموعه 

است.

    کارنامه یک راه بدون توقف
کسانی که با صنعت به ویژه صنایع بزرگ و حساسی 
مانند فولاد آشنا هستند، می دانند که این صنعت و 
قطعات و تجهیزات آن پیچیدگی های خاص خود 
را دارد و فرایند تولید یک قطعه بســیار زمان بر و 
هزینه بر اســت، ولی هیچ کدام از این این ها باعث 

توقف چرخ تولید فولاد مبارکه نشده است.
نزدیک به 1۰ سال است که واحد بومی سازی شرکت 
فولاد مبارکه یک سره برای رسیدن به نتیجه تلاش 
می کند. این یک ادعا نیست و آمارها این موضوع را 
به خوبی نشان می دهد. در این سال ها مهندسین 
بومی سازی در فولاد مبارکه توانسته اند بیش از 1۴۴ 
هزار قطعه و تجهیز را بومی سازی و آمادۀ بهره برداری 
کنند. این موضوع نشان می دهد مهندسین مکانیک، 
مواد، شــیمی، پلیمر، کامپیوتر و... از دانش بالایی 
برخوردارند؛ چراکه قطعــات و تجهیزات روز دنیا 
را تجزیه وتحلیل و آن هــا را با تکنولوژی روز تولید 

می کنند.
در نتیجه این تلاش ها طبق آمارهای موجود، تعداد 
تجهیزات تهیه شده در شرکت بیش از 9۰ درصد 
رشد داشته و در نتیجه آن، از خروج ارز از کشور نیز 
جلوگیری شده است. فقط در سال گذشته 1۵۸9 
قطعه برای اولین بار در فولاد مبارکه ساخته شده 
و ۲ هزار و ۶1۶ میلیــارد تومان صرفه جویی مالی 
برای کشور به همراه داشته اســت. گفتنی است 
 این قطعات با نمونه های خارجی قطعا قابل رقابت

 است.
فولاد مبارکه به عنوان پیشــگام و پیش رو عرصه 
بومی سازی قطعات صنعتی می تواند به الگویی برای 
بومی سازی ماشین آلات، قطعات و تجهیزات تبدیل 
شــود. الگویی که می توانیم با در نظر گرفتن آن، 
موانع موجود را از بین ببریم و در آینده ای نزدیک 
شاهد شکوفایی صنعت کشور و محقق شدن جهش 

تولید باشیم.

ایرنا
گــــــزارش

اخبار اصفهان
گــــــزارش
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بازار طلا و سکه 1400/4/7 ساعت 15:35

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
10,806,00010,906,000قدیم

سکه طرح 
10,531,00010,631,000جدید

5,800,0005,900,000نیم سکه

3,725,0003,775,000ربع سکه

2,312,0002,312,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,631,0004,456,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,069,6001,029,200 عیار

طلای آب شده 
4,629,0004,460,000نقدی

یک گرم طلای 
241,426,1001,373,900 عیار
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آگهـی مزایده عمومی 
)نوبت دوم(

چاپ دوم

احمدرضا پری تبار - شهردار شاهین شهر 

شهرداری شاهین شهر به استناد مصوبه شماره 3003/ش مورخ 99/12/27 شورای محترم اسلامی شهر 
در نظر دارد واحد شماره 1 طبقه همکف فرهنگسرای خانواده واقع در شاهین شهر، خیابان عطار، بین 
فرعی 8 و 9 غربی را با کاربری اداری - تجاری - فرهنگی با اجاره بها ماهیانه 8.000.000 ریال برای مدت 

دو سال به صورت بهره برداری به اشخاص حقیقی و حقوقی واگذار نماید. 
متقاضیان جهت کسب اطلاعات بیشتر و اخذ اوراق مزایده می بایســتی در ساعات اداری به واحد 
حسابداری شهرداری مراجعه و پیشــنهادهای خود را حداکثر تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ 

1400/04/19 به دبیرخانه حراست تحویل نمایند. 
شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادها مختار است.
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تجدید میثاق مدیر مخابرات اصفهان با شهدای هفتم تیر

اسماعیل قربانی مدیر مخابرات منطقه اصفهان به همراه فرمانده و شورای پایگاه مقاومت بسیج این مجموعه با حضور در مراسم بزرگداشت سالروز شهادت شهید 
بهشتی و شهدای هفتم تیر در گلستان شهدای اصفهان؛ با آرمان های این شهدای عزیز تجدید بیعت کردند. در این مراسم که با حضور مردم و مسئولین استانی 
برگزار شد؛ سید مسعود خاتمی رئیس مجمع نمایندگان استان اصفهان به ایراد سخنانی در زمینه شهدای هفتم تیر و ابعاد شخصیتی شهید مظلوم آیت الله دکتر 
بهشتی برای حضار پرداخت.  هفتم تیر یادآور حادثه تلخ بمب گذاری در دفتر مرکزی حزب جمهوری اسلامی ایران است که در ۷ تیر ۱۳۶۰ منجر به شهادت حدود هفتاد و پنج نفر از 
اعضای این حزب شد. این انفجار در ساعت ۲۰:۳۰ در دفتر مرکزی حزب جمهوری اسلامی ایران در سالن اجتماعات حزب واقع در سرچشمه تهران در جلسه ای که برای بررسی انتخابات 

ریاست جمهوری آینده برگزار می شد، رخ داده و منجر به شهادت اعضای حزب جمهوری اسلامی که در مجلس شورای اسلامی و هیئت دولت عضویت داشتند، شد.

اخبار اصفهان
خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
... در این میان فرانسه و ایتالیا پیشتاز 

سفرهای تابستانی هستند.
محدودیت های ناشی از همه گیری 
کرونا طی سال گذشــته بر عادات 
شــهروندان اروپایی تاثیر گذاشته 
اســت. براســاس نظرســنجی در 
تعطیلات امســال حدود ۵۸ درصد 
از افراد به ویژه در ایتالیا، لهســتان، 
فرانســه و اتریش دیدن و به آغوش 
گرفتن خانوده هایشان را هدف سفر 
خود قرار داده انــد. در روز های اخیر 
ما شاهد افزایش چشمگیر و دوباره 
بلیط هواپیما بوده ایم. این در حالی 
است که فاصله اجتماعی در صندلی 
هواپیماها رعایت نمی شود. مسافران 
هنگام ورود به فرودگاه و یا هواپیما از 
وجود مواد ضدعفونی کننده محروم 
هســتند. همچنین دمای بدن آنها 
کنترل نمی شــود. در ترمینال های 
اتوبوس رانــی نیز اگر مســافری از 
راننده در خصوص ضدعفونی کردن 
اتوبوس ها بپرسد پاسخ می دهد که 
تنها یک بــار در روز تمام صندلی ها 
ضدعفونی می شــود. عدم کنترل 
دمای بدن افراد و عدم فاصله گذاری 
اجتماعی در اتوبوس های بین شهری 
نیز رعایت نمی شود. با این وجود نرخ 
بلیت اتوبوس ها نیز با افزایش روبرو 

شده است. 
از طرف دیگر شــرکت های حمل و 
نقل ریلی در کوپه های چهار نفره از 
دو مسافر پذیرایی خواهند کرد اما از 
آنجایی که ظرفیت دو نفر دیگر خالی 
مانده اســت، نرخ این صندلی های 
خالی از مسافر گرفته شده است. این 
تنها هزینه حمل و نقل سفر است که 
اگر به آن  قیمت هتل و مراکز تفریحی 
و مواد غذایی را اضافه کنیم متوجه 
خواهیم شــد چرا مردم نمی توانند 

مسافرت بروند؟!
با خواند این آمار دلم به حال برخی 
از مردم کشورم می سوزد. برای زن 
همسا یه مان که با هزار امید و آرزو 
از آبادان به واسطه ازدواج به اصفهان 
آمده و حالا با دو بچه شــبانه روز در 
خانه ای اجاره ای ســر می کند و از 
یکسو کرونا اجازه نمی دهد به بیرون از 
خانه بیاید و از سوی دیگر هزینه های 
سر به فلک کشیده مسافرت نگذاشته 
او بیش از دو ســال خانــواده اش را 
ببیند! برای کارگران فصلی که هر روز 
صبح معلوم نیست از کدام خرابه ای 
در این شهر سرازیر می شوند بر سر 
چهارراه ها و خیابان ها تا شاید کسی 
نیاز به کارگرد اشته باشد و به سر کار 
بروند. آنهایی که ماه هاست خانواده 
خود را در روســتایی کــه به دلیل 
خشکسالی زمین های کشاورزی اش 
خشک شده، رها کرده و هراز گاهی 
اگر در شــهر درآمدی داشته باشند 
برایشان پولی می فرستند تا مایحتاج 
ضروری خود را فراهم کنند و دیگر 
پولش به رفتن به دهشان نمی رسد تا 
حتی برای یک روز در ماه هم که شده 
فرزندانشان را در آغوش بگیرد! حتی 
دلم برای مرغان مهاجری که امسال 
به اصفهان آمدند  و آبی در زاینده رود 
ندیدند هم می سوزد! و برای خودم....
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استاندارد سازی مراکز فنی و حرفه ای اصفهان ۴۰۰ میلیارد ریال نیاز دارد
مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای اصفهان گفت: استاندارد سازی ساختمان ها و ابنیه مراکز فنی و حرفه ای 

این استان به بیش از ۴۰۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد.
آرش اخوان طبسی با بیان اینکه اعتبارات فنی و حرفه ای اصفهان جوابگوی نیازها نیست افزود: اعتبارات 
تخصیصی کنونی برای انجام اقداماتی در حد ایزوگام پشــت بام ها، نقاشــی در و دیــوار و مرمت ترک 

دیوارهاست، اما برای تعمیرات اصولی جوابگو نیست. وی ادامه داد: دستکم در ۱۵ سال اخیر هیچ مرکز فنی 
و حرفه ای جدیدی در استان اصفهان ایجاد نشده است.  مدیرکل آموزش فنی و حرفه ای اصفهان اظهار داشت: 

۵۴ مرکز فنی و حرفه ای دولتی در استان اصفهان وجود دارد که تمام این مراکز نیاز به تعمیرات و بازسازی دارد. وی 
اضافه کرد: تعدادی از این مراکز از جمله مرکز فنی و حرفه ای شماره یک و ۲ اصفهان با حدود ۵۰ سال قدمت از قدیمی ترین 

مراکز کشور محسوب می شود که نیاز به بازسازی اصولی دارد. اخوان با تاکید بر اینکه اعتبارات فنی و حرفه ای جوابگوی نیازها نیست خاطرنشان 
کرد: شبکه لوله کشی برخی از مراکز فنی و حرفه ای اصفهان مربوط به ۵۰ سال گذشته است و نیاز به جمع آوری و بازسازی دارد.  وی با اشاره به 
اینکه آموزش های مهارتی بیش از ۳۰۰ رشته در مراکز فنی و حرفه ای استان اصفهان ارائه می شود گفت: اکنون همه مراکز فنی و حرفه ای استان 
اصفهان فعال هستند اما در شرایط کرونا شیوه آموزش ها برای رعایت شیوه نامه های بهداشتی از حالت حضوری به مجازی تغییر پیدا کرده است.

تولید محصولات گلخانه ای در استان اصفهان بیش از ۲ برابر شد
 معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان گفت: میزان تولید محصولات گلخانه ای در 

این استان اکنون به ۳۵۰ هزار تنُ در سال رسیده است در حالی که این رقم در سال ۹۲، ۱۶۸ هزار تن بود.
اصغر رستمی با اشاره به اهمیت کشت گلخانه و توجه به آن در سال های اخیر ادامه داد: استان اصفهان از 

حیث تولیدات گلخانه ای رتبه سوم را در بین دیگر استان ها در اختیار دارد.
معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی اصفهان خاطرنشان کرد: در استان خیار، گوجه فرنگی، 

فلفل، بادمجان و برخی گل های زینتی به صورت کشت گلخانه ای تولید می شود و بخش قابل توجهی از آن برای 
صادرات اختصاص می یابد.

رستمی با بیان اینکه استان اصفهان از حیث منابع آبی وضعیت خوبی ندارد گفت: توسعه کشت گلخانه ای شیوه مناسبی برای صرفه 
جویی در آب و انرژی های مورد نیاز است که بهره وری در این مقوله ها را بیشتر می کند.

وی تصریح کرد: استحصال محصولات در ایام مختلف سال و با شرایط آب و هوایی متنوع از مزایای این شیوه کشت به شمار می رود و از سوی 
دیگر اشتغال دائمی به همراه خواهد داشت. معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزی با اشاره به وجود بیش از ۲ هزار و ۵۰ هکتار 

گلخانه در استان اصفهان، اظهارداشت: توسعه گلخانه ها در این منطقه ضروری و نیازمند حمایت بیشتر است.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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شهرداران بسیاری در 
شهرداری منطقه 14 

زحمت کشیده اند و اگر 
امروز با افتخار و صدای 

بلند اعلام می کنیم 
که منطقه 14 روی ریل 
توسعه قرار گرفته و با 

روزهای نگران کننده در 
حال خداحافظی است 

این اتفاقات مرهون 
زحمات همه مدیران از 

گذشته تا امروز است

ورزشگاه رستم در زمینی 
به مساحت یک هزار و ۱۷۰ 
مترمربع با زیر بنای دو هزار 
و ۴۰۰ متر مربــع احداث 
شــده که یک هزار و ۳۵۰ 
متر مربع از وسعت آن سالن 
توپی و ۳۵۰ متر مربع آن 

سالن ایروبیک و فضای اداری است.

   دور شدن آسیب های اجتماعی از 
منطقه 14

قدرت اله نوروزی، شهردار اصفهان در آیین 
افتتاح این سالن ورزشی، اظهار کرد: تا پیش 
از احداث ورزشگاه رستم این محل به مکان 
تجمع کارتن خواب ها و مرکزی پرچالش 
تبدیل شده بود اما امروز بسیار خرسندم 
این مکان به مرکز پرورش روح و جســم 

جوانان بسیاری تبدیل شده است.
وی منطقــه ۱۴ شــهرداری اصفهان را 
منطقــه ای ویژه ذکر کــرد و افزود: تحت 
لوای شعار عدالت فضایی و تحق گام به گام 
این شعار  دیگر منطقه محرومی در شهر 
اصفهان وجود ندارد اگرچه مردم محروم 

وجود دارند.
شــهردار اصفهــان ادامــه داد: وظیفــه 
محرومیــت زدایی بر عهــده حکومت و 
بخشی بر عهده شهرداری ها است، وظیفه 
شهرداری نیز در رفع محرومیت فیزیکی از 

منطقه ۱۴ بود که به خوبی انجام شد.
وی اضافه کرد: بــرای تبدیل این مکان به 
ورزشگاه همه به میدان آمدند و بیش از ۷ 
میلیارد تومان هزینه آزادسازی ورزشگاه 
رستم شد، امروز از همه کسانی که در اولین 
فرصت چنین مکانی را ایجاد کردند تشکر 

می کنم.

   جلوگیری از بروز حوادث دلخراش 
با اقدامات عمرانی 4 سال اخیر

نوروزی با بیان اینکه طی ۴ سال گذشته 
با اقدامات انجام شــده جلوی بسیاری از 
حوادث دلخراش گرفته شد، افزود: دیگر 
در سه راه نقشــینه، میدان جوان و مسیر 
حدفاصل دو حصه صدای ناله فرزندان را 
نمی شنویم و دیگر شــاهد حوادث تلخ و 
ناگوار مرگ جوانان ایــن منطقه به دلیل 

تصادف نیستیم. وی ضمن تاکید بر اینکه 
مردم منطقه دیگر برای رسیدن به مقصد 
راه دور نمــی روند، تاکید کــرد: جاده ۶ 
کیلومتری فرزانگان معجزه آفرید چراکه راه 
دور را نزدیک، حوادث را مرتفع و ترافیک و 

آلایندگی را کاهش داد.
شهردار اصفهان با بیان اینکه منطقه ۱۴ از 
آسیب های اجتماعی دور شده و امید در 
دل  مردم زنده گشته است، ادامه داد: سالن 
رستم چهارمین سالنی است که در منطقه 
۱۴ طی این چهار ســال افتتاح می شود و 
به زودی نیز در خیابان امام خمینی )ره( 
منطقه ۱۴ کلنگ ورزشگاهی دیگر به زمین 
زده می شود و کودکان منطقه طعم شیرین 

ایجاد فضاهای ورزشی را می چشند.

   گام های موثر برای تحقق حقوق 
شهروندی مهاجران منطقه 14

وی تاکید کرد: حتی در راســتای تحقق 
حقوق شــهروندی مهاجــران در منطقه 
۱۴ گام های موثری برداشــته شده است 
که افتخاری برای اصفهان و کشــورمان 
است و امروز عرب زبانانی که به منطقه ۱۴ 
آمده اند نیز نسبت به این منطقه احساس 
تعلق می کنند. نوروزی گفت: با احداث و 
تکمیل خط ۲ مترو و ســاماندهی اطراف 
حرم زینبیه این منطقه بــه عنوان محور 
گردشــگری - زیارتی می تواند به رونق 
اقتصاد و اشتغال در منطقه کمک کرده و 
رفاه و آبادانی را برای مردم به ارمغان بیاورد.

وی تاکید کرد: ریل گذاری، هدف گذاری 
و زیرساخت های آماده شده باید مردم را 
به سویی ببرد که دیگر مردم احساس فقر، 
ناامیدی، فاصله طبقاتی و ... نکنند، امروز با 
قضاوت منصفانه و عدالت دیگر شاهد هیچ 
اظهارنظری مبنی بر اینکه مدیریت فعلی 
به مناطق کمتر برخوردار توجهی نداشته 

است، نیستیم.

شهردار اصفهان اضافه کرد: حضور بسیار 
زیادی در منطقه ۱۴ داشــته و همواره به 
نیازهای مردم توجه داشته ام؛ می آمدم تا 
به مردم بگویم شما تنها نیستید و مدیریت 

شهری در کنار شما قرار گرفته است.

   همگرایی مصوبات شورا و اقدامات 
شهرداری در جهت لبخند شهروندان

وی با بیان اینکه برنامه راهبردی اصفهان 
۱۴۰۵ در شورای شهر تصویب شده است، 
افزود: براساس این برنامه حرکت کرده ایم 
و مدیران آینده نیز بر اساس همین برنامه 
خدمات رسانی را به مردم تداوم می بخشند، 
خدمت رسانی به مناطق محروم و کمتر 
برخوردار امروز یک امر نهادینه شده است. 
امروز نیز در کنار شــورای شهر و در کنار 
مصوباتی قرار دارم که می تواند خنده را بر 
لبان مردم بنشاند و شادی را در دل مردم 
شعله ور کند. وی تاکید کرد: این وظایف 
با خرد جمعی، ایثار مدیــران و با حضور 
منسجم و متحد ملزوماتی را آفریده است 

که برای شهر اصفهان افتخار است.
شــهردار اصفهان در پایان از ورزشکاران 
ارزنده اصفهان از جمله »نگار اسماعیلی« 
قهرمان آسیا در رشــته تکواندو، »مرجان 
سلحشوری«، دارنده مدال طلای تکواندوی 
آسیا، »نیما حجتی«، قهرمان آسیا در رشته 
کاناپلو، »سجاد مردانی« قهرمان جهان در 
رشته تکواندو »فرزانه فصیحی«، قهرمان 
آســیا و »امین دهقان« تنهــا کوهنورد 
اصفهان فاتح اورســت که برای اصفهان 
افتخار آفرینی کردنــد، تقدیر و قدردانی 
کرد که البته سجاد مردانی به دلیل حضور 
در اردوی تیم ملی موفق به شرکت در این 

آئین نشد. 

   رفع محرومیت از منطقه 14 نتیجه 
نگاه عدالت محور 

رییس شورای اسلامی شهر اصفهان نیز در 
این آیین اقدامات انجام شده در شهرداری 
را نتیجه تلاش یک زنجیره بهم پیوســته 
ذکر کرد و افزود: شــهرداران بسیاری در 
شهرداری منطقه ۱۴ زحمت کشیده اند 
و اگر امروز با افتخار و صــدای بلند اعلام 
می کنیم که منطقه ۱۴ روی ریل توسعه 
قرار گرفته و با روزهــای نگران کننده در 
حال خداحافظی است این اتفاقات مرهون 
زحمات همه مدیران از گذشــته تا امروز 
اســت. علیرضا نصر تصریح کرد: هر زمان 
صحبت از منطقه محروم ۱۴ می شد همه 
اذعان می کردند که باید قدمی برای رفع 
محرومیت زدایی از این مناطق برداشت و 
اگر امروز قدمی برای این منطقه برداشته 
شده به نوع نگاه مدیریت شهری و شهردار 
محترم اصفهان دکتر نوروزی برمی گردد 
که با شعار عدالت فضایی تلاش کردند در 

جهت تحقق آن شعار عمل کنند.
وی ادامه داد: این ســالن ورزشــی امروز 
افتتاح می شود تا فرزندان منطقه ۱۴ که 
از حداقل امکانات نیز برخــوردار نبودند 
صاحب امکاناتی در خور شــوند. اگر قصد 
داریم به جنگ آســیب هــای اجتماعی 
برویم ایــن اقدام صرفا از مســیر تریبون، 
میکروفون، مصاحبه، گفتن و برخاســتن 
محقق نمی شود، امروز یکی از راه های گام 
برداشــتن مقابله با آسیب های اجتماعی 
ایجاد زیرساخت هایی است تا با استفاده از 
آنها بتوانیم فضای جامعه را به سمتی ببریم 
که هیچ فردی در جامعــه تصور رفتن به 

سمت اقدامات خلاف نداشته باشد.
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان گفت: 
نباید انگشت اشاره ما تنها به سمت افراد 
خلافکار باشد بلکه بخشی از این اشاره باید 
به سمت ما مسئولین باشد زیرا اگر قصور 
و کوتاهی ما نبود این اتفاقات در شهر رخ 

نمی داد.

ورزشگاه دیگری در منطقه 14 افتتاح شد  

عرصه جدیدی برای ورزش در شهر 
در ادامه برنامه »هر یکشنبه، یک افتتاح« ورزشگاه رستم واقع 
در منطقه 14 شــهرداری اصفهان با حضور شهردار اصفهان و 

اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان به بهره برداری رسید.
ورزشگاه رستم با هزینه  ای بالغ بر 1۷0 میلیارد ریال در محله 
ارزنان احداث شده تا به افزایش سرانه ورزشی شهروندان ساکن 

در این منطقه کمک کند.

      شهردار اصفهان: عدالت فضایی، گام به گام محقق شد 

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

سخنگوی صنعت برق اصفهان:

اصفهان خاموشی نخواهد داشت
سخنگوی صنعت برق استان اصفهان گفت: 
با توجه به افزایش دما در تابستان، در صورتی 
که مردم اصفهان صرفه جویی را ادامه دهند 

خاموشی برق نخواهیم داشت.

محمدرضا نوحی سخنگوی صنعت برق استان اصفهان گفت: مردم استان 
اصفهان همکاری خوبی در مدیریت مصرف برق داشته اند که امیدواریم در 
هفته های آتی نیز ادامه دار باشد تا بتوان برنامه مدیریت بار را در استان به 

خوبی اجرایی کرد به طوری که خاموشی برای مردم اصفهان اعمال نشود.
او افزود: در سال های قبل، از ابتدای تیرماه موضوع کاهش مصرف برای عبور 
نکردن از پیک مصرف در کشور و استان مطرح می شد و اواخر تیرماه و اوایل 
مرداد ماه از پیک مصرف عبور می کردیم، اما امسال به دلیل گرمای زودرس، 

این اتفاق از خردادماه شروع شد.
سخنگوی صنعت برق اســتان اصفهان خاطرنشــان کرد: پیش از این، 
نیروگاه هایی که برای تعمیرات اساســی از مدار خارج می شدند تیرماه به 
مدار وارد می شدند، پیگیری هایی در خردادماه انجام شد که این نیروگاه ها 
زودتر وارد مدار شوند، اخیراً در دو هفته قبل نیز در استان اصفهان خاموشی 
نداشته ایم و اکنون نیز نیروگاه هایی که از مدار خارج بودند، اعلام آمادگی 

کرده و وارد شبکه شده اند.
نوحی اظهار کرد: میزان تولید برق در استان اصفهان حدود سه هزار و ۷۲۵ 
مگاوات و مصرف برق در استان، حدود پنج هزار و ۲۲۹ مگاوات است بنابراین 
هزار و ۵۰۴ مگاوات برق از شبکه سراسری به استان اصفهان وارد می شود. در 
استان اصفهان به دلیل صنعتی بودن مصارف برق بیشتر از میزان تولید است.

او ادامه داد: با توجه به افزایش دما در تابستان و در صورتی که مردم اصفهان 
صرفه جویی را ادامه دهند، خاموشی برق نخواهیم داشت، از طرفی با همکاری 
خوب صنایع کوچک و بزرگ در استان که شیفت کاری خود را تغییر داده 
و برخی از آن ها حتی یک روز از هفته را تعطیل کرده و جمعه را به روز های 
کاری اضافه کرده اند، ادارات نیز تا ۵۰ درصد کاهش مصرف داشته اند؛ این 
موارد در کنار هم باعث می شود، برای مردم اصفهان اعمال خاموشی نداشته 

باشیم.

 نصب پوسترهای هفته مصرف بهینه آب
 در اتوبوس های شرکت واحد

با هدف جلب توجه 
افکار عمومی نسبت 
به صرفه جویی در 
مصــرف آب و بــا 

همکاری روابط عمومی شرکت واحد اتوبوسرانی، نزدیک به 600 پوستر 
مدیریت مصرف بهینه در داخل اتوبوس های این شرکت نصب شد.

تمام اتوبوس های شرکت واحد اتوبوســرانی اصفهان و حومه، مزین به پوستر 
گرامیداشت هفته مدیریت مصرف بهینه آب شد.

با هدف جلب توجه افکار عمومی نســبت به صرفه جویــی در مصرف آب و با 
همکاری روابط عمومی شرکت واحد اتوبوسرانی، نزدیک به ۶۰۰ پوستر مدیریت 

مصرف بهینه در داخل اتوبوس های این شرکت نصب شد.
این پوسترها همچنین در اتوبوس های واحد شهرهای شاهین شهر، خمینی 
شــهر، نجف آباد، فلاورجان و تعدادی از مینی بوس های خطوط بین شهری 

نصب شد.
علاوه بر این با هماهنگی روابط عمومی شــرکت مترو، نزدیک به ۱۰۰ پوستر 
گرامیداشت هفته مصرف بهینه آب در ایستگاه های متروی شهر اصفهان نصب 
و موشن گرافی روش صحیح نصب پمپ و مخزن آب همه روزه از تلویزیون های 

داخل مترو برای مسافران در طول سفر پخش شد.
پوسترهای گرامیداشت هفته صرفه جویی در مصرف آب همچنین در ورودی 
تمام ادارات آبفای مناطق خودگردان و سایر دستگاه های اداری و اجرایی در 

سطح استان اصفهان نصب شد.

انـــرژِی

آبفـــا

دستبند پلیس بر دستان مالخرهای سابقه دار 
جانشین فرمانده انتظامی استان از دستگیری اعضای باند سارقان و مالخرهای 
سابقه دار خودرو و کشف ۲۸ دستگاه خودروی مســروقه به ارزش ۳۰ میلیارد 
ریال از مخفیگاه آنان در عملیات ویــژه کارآگاهان پلیس آگاهی این فرماندهی 
خبر داد. سرهنگ  محمدرضا هاشمی فر  بیان داشت: کارآگاهان پلیس آگاهی 
فرماندهی انتظامی اســتان اصفهان در پی وقوع  چندین فقره ســرقت خودرو 
که در شهر اصفهان و تعدادی از شهرستان های استان رخ داده بودند، پیگیری 
موضوع را به صورت ویژه در دســتور کار خود قرار دادند.وی افزود: بررسی های 
کارآگاهان نشــان می داد که این ســارقان در کار خود بســیار حرفه ای عمل 
می کنند چرا که بعد از هر بار ســرقت در کمترین زمــان ممکن خودروهای 
 مســروقه را از اســتان خارج می کرده و هیچ گونــه ردی نیــز از خود برجای

 نمی گذاشتند.

تصادف پراید با جدول کنار خیابان و فوت راننده آن
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان از تصادف یک سواری پراید با جدول 
کنار خیابان در شهرستان  کاشان  و فوت راننده ۴۶ ساله آن خبر داد.سرهنگ   
محمدرضا محمدی  بیان داشت: ماموران پلیس راهنمایی و رانندگی اصفهان 
از یک مورد تصادف منجر به فوت در خیابان  کارگر  شهرستان  کاشان  مطلع و 
بلافاصله به محل اعزام شدند.وی افزود: در این حادثه یک سواری پراید با جدول 
کنار خیابان تصادف کرده بود که متاسفانه در اثر این حادثه رانندگی راننده ۴۶ 
ساله خودرو در دم فوت شد.رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی اصفهان ادامه داد: 
علت وقوع این حادثه رانندگی توسط کارشناسان مربوطه عدم توجه به جلو توسط 
راننده خودرو اعلام شده است.سرهنگ محمدی بار دیگر از رانندگان خواست، با 
سرعت مجاز و مطمئنه رانندگی کنید و از پرداختن به کارهایی که باعث حواس 
پرتی و انحراف افکار می شود اکیدا خودداری کنید تا شاهد اینگونه حوادث نباشیم.

واژگوني پژو ۲۰6 جان کودک 6 ساله را گرفت 
رئیس پلیس راه استان از واژگوني سواري پژو ۲۰۶ در محور روستایي  درختک  
و فوت کودکی ۶ ســاله و مجروح شــدن ۳ سرنشــین دیگر این خودرو خبر 
داد. ســرهنگ  اصغر زارع  گفت: پس از تماس مردمی با ســامانه ۱۱۰ پلیس 
و اعلام یک مورد واژگوني ســواري پــژو ۲۰۶ در محور روســتایي  درختک ، 
بلافاصله عوامل گشــت پلیس راه  دامنه  به محل حادثه اعزام شدند.وی افزود: 
دراین حادثه رانندگی یک ســواري پژو ۲۰۶ واژگون شــده بود که متاســفانه 
کودکی ۶ ســاله بر اثر شــدت جراحات وارده جــان خود را از دســت داده و ۳ 
سرنشــین دیگر خودور نیــز مجروح شــده بودند.رئیس پلیــس راه اصفهان 
ادامه داد: علــت وقوع این حادثه رانندگی توســط کارشناســان مربوطه عدم 
 توانایی راننده در کنترل وسیله نقلیه ناشــی از تخطی از سرعت مطمئنه اعلام

 شده است.

کلاهبرداري ادمین سایت قمار با حساب هاي اجاره اي 
رئیس پلیس فتا اســتان از شناسایي و دســتگیري ادمین سایت شرط  بندي 
مسابقات فوتبال که با این شگرد از شــهروندان کلاهبرداري مي کرد، خبر داد. 
سرهنگ  سید مصطفي مرتضوي گفت : در پي رصد و پایش فضاي مجازي توسط 
کارشناسان پلیس فتا مشاهده  شده برخي از سودجویان با تبلیغ سایت هاي جعلي 
قمار و شرط بندي به کلاهبرداري از شهروندان اقدام مي کنند.این مقام انتظامي 
عنوان داشت: با توجه به مستندات موجود در خصوص یکي از این سایت ها و افراد 
فعال و مرتبط در خصوص تبلیغ و عضوگیري، بررسي موضوع بلافاصله در دستور 
کار این پلیس قرار گرفت، که پس از انجام تحقیقات فني و تخصصي کارشناسان 
موفق شدند فرد موردنظر را شناسایي کنند، همچنین با توجه به مستندات پرونده 
افراد دیگري نیز مورد شناسایي قرار گرفتند که حساب هاي بانکي خود را در اختیار 

این سایت قرار داده و مبالغي را دریافت مي کردند .
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گسترش شهرهای قرمز کرونا از جنوب به مرکز کشور
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی از گسترش شــهرهای قرمز کرونا از جنوب به مرکز کشور و نیز افزایش روند 
بستری در شهر تهران خبر داد.دکتر سیما سادات لاری افزود: شهرستان های مهران در استان ایلام، تنگستان، دشتستان، دشتی، 
دیر، عسلویه و کنگان در استان بوشهر، دماوند و فیروزکوه اســتان تهران، ایرانشهر، خاش، زابل و زاهدان از سیستان و بلوچستان، 
گراش، لارستان و لامرددر استان فارس در وضعیت قرمز از لحاظ بیماری کرونا قرار دارند.وی اظهار داشت: در استان کرمان شهر های 
بم، رودبار جنوب، قلعه گنج، کرمان و منوجان، در استان هرمزگان شهر های بستک، بندر لنگه، بندرعباس، پارسیان، جاسک، حاجی 

آباد، خمیر، رودان، قشم و میناب و یزد نیز در وضعیت قرمز کرونایی قرار دارند.
لاری با بیان اینکه اکنون روند بستری در شــهر تهران افزایش یافته و احتمال قرمز شدن تهران وجود دارد، تصریح کرد: با توجه به 
اینکه روند شهر های قرمز کرونایی را رو به افزایش و اکنون ۳۲ شهر است و تعداد شهر های نارنجی ۱۷۴ و شهر های زرد نیز ۲۴۲ بوده 
از مردم می خواهیم پروتکل های بهداشتی را جدی کرده و کاملا رعایت کنند.وی تاکید کرد: با توجه به روند واکسیناسیون علیه کرونا 
در کشور، باز هم مردم باید پروتکل های بهداشتی از جمله استفاده از ماسک، پرهیز از تجمعات، رعایت فاصله گذاری اجتماعی، شست 
وشوی مرتب دست ها با آب و صابون یا مواد ضدعفونی کننده را رعایت کنند در غیر اینصورت با موج پنجم کرونا مواجه خواهیم شد.

آنچه باید قبل و بعد از تزریق واکسن کرونا بدانیم
 بسیاری از افراد بویژه سالمندان دچار بیماری های زمینه ای هستند یا داروهای خاصی مصرف می کنند، از این رو باید قبل از تزریق واکسن 

کرونا به توصیه های پزشکی عمل کنند. افرادی که سابقه آلرژی دارند، حتما قبل از تزریق واکسن باید به تیم واکسیناسیون اطلاع دهند.
همچنین اگر فردی داروی سرکوب کننده ایمنی مثل کورتون با دوز بالا یا داروی شیمی درمانی مصرف می کند، لازم است قبل از تزریق 
واکسن با پزشک متخصص خود مشورت کند.افرادی که داروی بیماری هایی مثل تیروئید، دیابت، پرفشاری خون و ... را که همیشه مصرف 
می کنند، نباید قطع نکنند.همچنین قبل از تزریق واکسن، از داروهای ضد درد، ضد التهاب، آسپرین، آنتی هیستامین ها برای پیشگیری 

از عوارض جانبی واکسن نباید استفاده شود چون ممکن است اثر بخشی واکسن را تحت تاثیر قرار دهند.
احتمال بروز واکنش های حساسیتی تا ۳۰ دقیقه بعد از تزریق واکسن وجود دارد، لازم است افراد نیم ساعت بعد از تزریق واکسن در مرکز 
واکسیناسیون بمانند.همچنین تزریق واکسن ها ممکن است عوارض خفیفی مانند تب، درد محل تزریق، آب ریزش بینی و... ایجاد کند، از 
این رو افراد می توانند از استامینوفن یا آنتی هیستامین استفاده کنند.هیچکدام از واکسن ها ایمنی صد در صد نمی دهند، پس لازم است 
افراد بعد از دریافت واکسن پروتکل های بهداشتی مثل شست و شوی مرتب دست ها، استفاده از ماسک و فاصله گذاری را رعایت کنند.

همچنین ضروری است دوز دوم واکسن در زمانی که برای فرد تعیین شده، تزریق شود.
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در این مطلب ۱۸ روش ساده برای کاهش چربی شکم ارائه شده که 
بکارگیری آن ها می تواند نتیجه بخش باشد.

باشگاه خبرنگاران جوان
گزارش

ISFAHAN
N E W S

 چربی شکم علاوه بر ظاهر 
نازیبایــی کــه دارد باعث 
بروز مشکلات جدی برای 
سلامتی می شــود. شاید 
تصور کنیــد ورزش کردن 
تنها راه خلاصی از دســت 
چربی شــکم اســت، اما 
راه هــای دیگری هم وجود 
دارد که می توانند ســبب لاغری سریع 
شکم بدون ورزش شوند. در این نوشتار 
با ما همراه باشید تا ۱۸ روش ساده برای 

کاهش چربی شکم را بشناسید.
۱. چای سبز بنوشید

چای ســبز دارای آنتی اکسیدانی به نام 
اپی گالوســتاچین گالــت )EGCG( و 
کافئین است که ســوخت و ساز بدن را 
تقویت می کند. تحقیقات نشان داده این 
آنتی اکســیدان در کاهش چربی شکم 
بسیار موثر اســت و در ترکیب با ورزش 

اثرات آن قوی تر نیز می شود.
۲. روزه داری متناوب

روزده داری متناوب به معنای چرخه ای 
از دوره هــای مصرف غــذا و دوره های 
روزه داری اســت. یکی از انواع آن یک 
الی دو بار روزه داری در هفته به مدت ۲۴ 
ساعت اســت. یک نوع دیگر۱۶ ساعت 
روزه داری در هــر روز و مصــرف تمام 
وعده ها طی ۸ ســاعت اســت. در یک 
تحقیق شــرکت کنندگان با ۶ الی ۲۴ 
ساعت روزه داری ۴ الی ۷٪ چربی خود را 

از دست داده اند.
۳. مکمل ها یا خوراکی های پروبیوتیک

پروبیوتیک ها باکتری های مفید موجود 
در مواد غذایی هستند که سیستم ایمنی 
بدن را تقویت کرده و عملکرد روده ها را 
بهبود می بخشــند و میزان متعادلی از 
آن ها می توانند به کاهش چربی شــکم 

کمک کنند.
۴. سرکه سیب

اضافه کردن سرکه سیب به رژیم غذایی 
بسیار هوشمندانه است. این نوع سرکه 
فشار خون را کاهش می دهد. تحقیقات 
نشان داده است که استیک اسید موجود 
در ســرکه ســیب می تواند در کاهش 
چربی شکم مفید باشــد. مراقب باشید 
که هنگام مصرف حتما آن را با آب رقیق 

کنید.
۵. پرهیز از مصرف آبمیوه

آبمیوه هــا سرشــار از مــواد معدنی و 
ویتامین ها هســتند، اما مانند نوشــابه 

قند زیادی هــم دارند و مصــرف زیاد 
آن ها باعث چاقــی و افزایــش چربی 
شکمی می شــود. برای کاهش مصرف 
آبمیوه ها و کمک به لاغری خود، چای 
یخی غیرشــیرین، آب، یا آب و لیمو را 

جایگزین کنید.
۶. مصرف ماهی های چرب

ماهی های چرب علاوه بر پروتئین زیاد و 
چربی های امگا۳ پرخاصیت، می توانند 
به کاهــش چربی شــکمی هم کمک 
کنند. سعی کنید هر هفته ۲ الی ۳ وعده 
ماهی چرب مصرف کنید از جمله ماهی 
خال مخالــی، ماهی کولی، ســاردین، 

شاه ماهی و سالمون.
۷. محاسبه مقدار غذای مصرفی

یکی از کارهای ضــروری برای کاهش 
چربی های شکمی مصرف کالری کمتر از 
مقدار موردنیاز بدن شما است. استفاده 
از یک برنامه یا محاسبه گر آنلاین مواد 
غذایی یا یادداشت کردن آن ها می تواند 
به دنبال کردن کالری های دریافتی تان 

کمک کند.
۸. خواب راحت و زیاد

خواب از جنبه های زیادی اهمیت دارد 
از جمله بــرای کاهش وزن. براســاس 
تحقیقات کمبود خواب کافی می تواند 
باعث افزایش وزن شود. اختلالی که به 
آن آپنه خواب می گویند با چربی اضافه 
شکمی در ارتباط است. شما نه تنها به ۷ 
ساعت خواب شبانه، بلکه به یک خواب 

باکیفیت نیاز دارید.
نوشــیدنی های  از  پرهیــز   .۹

شیرین شده با قند
این نوشیدنی ها مملو از فروکتوز هستند 
که باعث تجمع چربی شکمی می شوند. 
نوشیدنی های دارای قند چربی کبد را 
نیز افزایش می دهند. جالب است بدانید 

اثرات مضر نوشیدنی های دارای قند از 
خوراکی های شیرین بیشتر است.

۱0. روغن نارگیل
روغن نارگیل از سالم ترین چربی ها است 
و خوشــبختانه برای لاغری شــکم نیز 
موثر است. چربی های با زنجیره متوسط 
روغن نارگیل سوخت و ساز را تقویت و 
به کاهش چربی های ذخیره شده کمک 

می کنند. 
۱۱. کاهش کربوهیدرات های تصفیه 

شده
کاهش مصرف کربوهیــدرات می تواند 
راهی عالی برای کاهش چربی شــکم 
باشد. رژیم های حاوی کمتر از ۵۰ گرم 
کربوهیــدرات در روز منجر به کاهش 
چربی شــکم افراد می شود. کافی است 
کربوهیدرات های تصفیه شده را با غلات 

کامل و سبزیجات جایگزین کنید.
۱۲. پرهیز از خوراکی های دارای قند

قند حاوی فروکتوز است، ماده ای که در 
صورت مصرف زیاد بــا چندین بیماری 
مزمن از جمله کبد چــرب، دیابت نوع 
دو، چاقی و بیماری های قلبی در ارتباط 
اســت. مطالعات مختلــف ارتباط بین 
مصرف زیاد شــکر و چربی شــکمی را 
اثبات کرده اند؛ بنابراین با کاهش قند و 
شیرینی جات می توانید تا حد زیادی به 

آب شدن چربی شکم کمک کنید.
۱3. کاهش سطح استرس

استرس می تواند با تحریک غدد آدرنال 
برای ترشــح کورتیزول باعث افزایش 
چربی شکم شود. سطح بالای کورتیزول 
باعث افزایش اشــتها و ذخیره ســازی 

چربی در شکم می شود. 
۱۴. رژیم غذایی با پروتئین بالا

یک ماده مغذی ضــروری برای کاهش 
چربی هــای شــکم، پروتئین اســت. 

مصرف زیاد پروتئین باعث ترشح بیشتر 
هورمون سیری و در نتیجه کاهش اشتها 
می شود. همچنین سوخت و ساز بدن را 
بالا برده و به کسب توده عضلانی حین 
کاهش وزن کمک می کند. منابع عالی 
پروتئین لوبیا، لبنیات، تخم مرغ و انواع 

گوشت است.
۱۵. پرهیز از مصرف الکل

مصرف الــکل مضرات زیــادی دارد از 
جمله افزایش چربی شــکم. مطالعات 
نشــان داده اســت مصرف الکل منجر 
به چاقی مرکزی، یعنــی تجمع چربی 

اطراف کمر، می شود.
۱۶. پرهیز از خوراکی های دارای چربی 

ترانس
چربی هــای ترانــس از طریــق پمپاژ 
هیدروژن بــه چربی های اشباع شــده 
مانند روغن سویا شــکل گرفته اند. این 
چربی ها با افزایش چربی بدن، مقاومت 
به انسولین، التهاب، و بیماری های قلبی 
در ارتباط هستند. پرهیز از مصرف آن ها 
به کاهش چربی شــکم کمــک زیادی 

می کند. 
۱۷. مصرف فیبر محلول زیاد

فیبر محلول با جذب آب و تبدیل شدن 
به ماده ای شبیه ژل، در کاهش سرعت 
گوارش غذا موثر است. تحقیقات نشان 
داده اســت این نوع فیبر بــا کمک به 
احساس ســیری به کاهش وزن کمک 
می کند. منابع خــوب آن حبوبات، کلم 

بروکسل، تخم کتان و آووکادو است.
۱۸. تنظیم سبک زندگی

اگر خواستار نتایج عالی هستید، سبک 
زندگی تان را تغییــر داده و تعدادی از 
بهترین روش های معرفی شده در اینجا 
را ترکیب کنید تا از دســت چربی های 

شکم خلاص شوید.

۱۸ روش ساده برای کاهش چربی شکم
 هشدار، کرونای دلتا ۴۰ درصد

 مسری تر از نوع انگلیسی
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: گزارش ها از 
موارد مرگ و میر ناشی از گونه دلتا در کشورهای دیگر نشان می دهد، افرادی 
که واکسینه نشده اند یا واکسیناســیون آنها کامل نشده است، در معرض 

خطر قرار دارند.
 دکتر عاطفه عابدینی فــوق تخصص بیماری های ریه با یادآوری شــیوع 
گسترده گونه دلتا )ویروس هندی کرونا( در بیش از ۸۰ کشور دنیا از افزایش 
سرایت پذیری ویروس کرونا در جریان این جهش نسبت به گونه انگلیسی 

خبر داد.
 وی درخصوص گونه ویروس دلتا  یــا B,۱.۶۱۷ کرونا ویروس که این اواخر 
خبرهایی از شیوع آن در کشور به گوش می رسد، خاطرنشان کرد: مستندات 
اخیر نشان می دهد این نوع از کرونا ویروس ها قدرت سرایت پذیری بیشتری 
نسبت به گونه انگلیسی دارد و نرخ بستری بیماران را نیز افزایش می دهد اما 
گزارشی از تفاوت در میزان مرگ و میر ناشی از گونه دلتا نسبت به واریانت 

های پیشین در دست نیست.
 عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی ادامه داد: گزارش ها از 
موارد مرگ و میر ناشی از گونه دلتا در کشورهای دیگر نشان می دهد، افرادی 
که واکسینه نشده اند یا واکسیناســیون آنها کامل نشده است، در معرض 

خطر قرار دارند.
 عابدینی افــزود: در برخی کشــورها این گونه به عنوان ویــروس قالب در 
حال گسترش است و حتی در کشــور آمریکا باوجود پوشش ۵۰ درصدی 
واکسیناسیون، شــیوع ۲۰ تا ۵۰ درصدی کرونای هندی گزارش شده و در 

حال افزایش است.
 آبریزش بینی و مشکلات گوارشی از علایم اصلی ویروس دلتای 

هندی
 عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشــتی، آبریزش بینی و 
مشکلات گوارشــی را از علایم اصلی گونه هندی ویروس کرونا بیان کرد و 
گفت: در نوع ووهان ویروس کرونا، آبریزش بینی از علایم ابتلا محسوب نمی 
شد و اغلب با گلودرد و درگیری دستگاه تنفسی فوقانی مواجه بودیم، اما در 

گونه دلتا، آبریزش بینی شیوع دارد.
 عابدینی با یادآوری این که برای دســتیابی به آمار دقیق میزان گسترش 
بیماری در ایران، نیاز به توالی یابی ژنتیکی ویروس است، تصریح کرد: هنوز 
در کشور آمار دقیقی از شــیوع گونه هندی وجود ندارد، اما افزایش علایم 

گوارشی قابل مشاهده است.
 وی خاطرنشان کرد: در کشور هند داده هایی ارایه شد که نشان از افزایش 
میکروترومبوزها )لخته های خونی کوچک( در جریان ابتلا به واریانت دلتا 
نسبت به کرونای ووهان داشت، اما به علت نبود مستندات کافی از میزان این 

عارضه در نوع چینی، این مطالعات قابل تاکید نیست.
 فوق تخصص بیماری های ریه ادامه داد: شــیوع قارچ سیاه یا ساده که پس 
از گسترش گونه دلتا در هند گزارش شد، در زمان همه گیری کرونا ویروس 
ووهان در کشور وجود داشت، بنابراین عارضه جدیدی نیست و به نظر نمی 

رسد با شیوع کرونای هندی، این مشکل نیز شایع شود.
 گونه دلتای ویروس کرونا که نخستین بار در هند شناسایی شد تاکنون در 
۸۰ کشور جهان یافت شده است. گونه دلتای ویروس کرونا به گفته ویروس 
شناسان حدود ۴۰ جهش کرده است، سازمان جهانی بهداشت که گونه های 
جهش یافته مهم ویروس کرونا را براســاس حروف الفبای یونانی نامگذاری 
می کند گونه یافت شده در هند را دلتا نامید. تمامی ویروس ها پیوسته جهش 
پیدا می کنند و اغلب تغییرات  آنها چندان مهم نیست. اما برخی از گونه های 
جهش یافته ممکن است ســرعت انتقال بیشتری داشــته باشند، عوارض 
حادتری ایجاد کنند یا از سدّ ایمنی واکسن ها بگذرند. کارشناسان می گویند 
گونه دلتا با سرعت بیشتری منتقل می شود چون خود را بهتر به سلول های 
بدن می چسباند، اما هنوز اطلاعات کافی در دست نیست که نشان دهد این 

گونه تازه از ویروس کرونا بیماری شدیدتری را نیز ایجاد می کند یا خیر.

گزارش

یکی از کارهای 
ضروری برای کاهش 

چربی های شکمی 
مصرف کالری کمتر 

از مقدار موردنیاز 
بدن شما است. 
استفاده از یک 

برنامه یا محاسبه گر 
آنلاین مواد غذایی یا 

یادداشت کردن آن ها 
می تواند به دنبال 
کردن کالری های 

دریافتی تان کمک 
کند.

سبک زندگی

یک فوق تخصص قرنیه ، با اشاره به روزهای گرم سال و 
گرایش مردم به استفاده از عینک آفتابی، توضیحاتی در 
مورد مشخصه های یک عینک خوب و استاندارد ارائه داد.

 محمدعلی جوادی گفت: عامل ایجاد بینایی بازگشت نور از اشیا 
و درک آن توسط مرکز بینایی در مغز است و دیدن توسط امواج 
مرئی حاصل می شود. همچنین اشعه آفتاب مجموعه ای از امواج 
مرئی و نامرئی اســت که طول موج های بین ۷۰۰-۴۰۰ نانومتر 
نور مرئی و طول موج های کمتر و بیشــتر از این محدوده امواج 

نامرئی هستند.
وی ادامه داد: طول موج نورهای بین ۴۰۰-۲۰۰ نانومتر جز امواج 
ماورا بنفش تلقی می شوند که به انواع A، Bو  C تقسیم  می شوند. 
نوع  B برای پوست و چشــم مضر است و در فصل تابستان تابش 
بیشتری دارد. مقدار کمی تماس با اشعه ماورا بنفش جهت تولید 
ویتامین D ضروری است ولی تماس طولانی مدت آن برای چشم 

مضر است.
جوادی افزود: از آنجایی که عینک آفتابی تا ۱۰۰ درصد از اشعه 
ماورا بنفش را جذب می کند اســتفاده از عینک های آفتابی و تا 
حدی کلاه های لبــه دار برای جلوگیری از صدمــات امواج ماورا 

بنفش ضروری است.
به گفته وی، ایجاد ناخنک، ایجــاد آب مروارید، صدمه قرنیه به 
خصوص هنگام اســکی روی برف و آب، صدمه ماکولا که عمدتاً 
توسط امواج مادون قرمز ایجاد می شوند جزو آسیب هایی هستند 

که امواج نامرئی به خصوص ماورا بنفش نوع ب ایجاد می کند.

عضو هیأت علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی با بیان اینکه 
عینک آفتابی نوعی از عینک است که زیادی نور خورشید را جذب 
نموده و پرتوهای مضر نور خورشید به ویژه اشعه ماورا بنفش را به 
طور کامل جذب می کند، گفت: میزان نور خورشید در هر محیط، 
با واحد کاندلا بر متر مربع )۲cd/m( اندازه گیری می شود. حداقل 
میزان نور لازم برای دید طبیعی، ۲cd/m ۳۵۰ می باشــد ولی تا 
۲cd/m ۲۰۰۰ نیز چشم انســان راحت است و احساس خیرگی 
و خستگی نمی کند. در بســیاری از محیط های خارج از منزل، 
میزان نور بسیار بیش تر از این مقدار است. برای مثال میزان نور 
 ۴۰۰۰-۷۰۰۰ ۲cd/m ،محیط در یک روز آفتابی در زیــر آفتاب
 ۲cd/m می باشد. بازتابش آفتاب از روی برف، شــدتی در حدود
۳۰,۰۰۰-۱۵۰۰۰ ایجــاد می نماید. همین طــور میزان نور در 
یک ساحل آفتابی، ۱۵۰۰۰-۶۰۰۰، میزان نور بازتابیده از سطح 
آسفالت ۹۰۰۰-۳۰۰۰، میزان نور در سایه درختان ۶۰۰-۳۰۰ و 
در آسمان آبی دور از خورشید ۶۰۰-۳۰۰ کاندلا بر متر مربع است.

جوادی ادامه داد: عینک های آفتابی از نظــر نور مریی دارای دو 
ویژگی میزان عبور نــور و رنگ می باشــند. عینک های آفتابی 
معمولی )اســتاندارد( معمــولاً ۱۵ تا ۲۵ درصد از نــور را عبور 
می دهند که این میزان برای اکثر فعالیت های روزمره کافی است. 
در سایه، میزان نوری که با این عینک ها به چشم می رسد؛ حدود 
۲cd/m ۶۰ است که برای دیدن، هم چنان کافی است. البته برای 
فعالیت های خاصی که در محیط های بسیار پرنور انجام می شوند؛ 
عینک های تیره تری لازمند. این فعالیت ها عبارتند از ورزش های 

زمستانی مانند اسکی و کوه نوردی در برف، به ویژه 
در ارتفاعات زیاد، پرواز در ارتفاع بالاتر از ابرها و 
فعالیت هایی که در نور شدید آفتاب تابستان در 
ساعات طولانی انجام می شوند. برای این گونه 
محیط ها، عینک هایــی لازمند که فقط ۸-۱۲ 
درصد نور را از خود عبــور دهند و گاهی نیز از 
عینک هایی استفاده می شود که ۳ تا ۵ درصد 

نور را از خود عبور می دهند.
این فوق تخصص قرنیه افــزود: بهترین رنگ 

برای عینک های آفتابی، رنگ خاکســتری است که با وجود کم 
کردن نور، رنگ اشــیا و محیط اطراف را برای اســتفاده کننده 
عوض نمی کند. عینک هــای آفتابی قهوه ای رنگ و ســبزرنگ 
نیز اســتفاده می شــوند. عینک های قهوه ای، نور آبی آسمان را 
کاهش و حساسیت به کنتراســت را افزایش می دهند که برای 
رانندگی طولانی، مطلوب هســتند. به طور کلــی بهترین رنگ 
برای عینک هــای آفتابی، در وهله اول خاکســتری و پس از آن 

قهوه ای است.
جوادی، ۶ مشخصه کلی برای داشــتن یک عینک آفتابی خوب 

برشمرد.
۱- تیرگی عینک آفتابی باید به حدی باشــد که شخص در نور 

آفتاب با آن راحت باشد و دچار حالت خیرگی نشود.
۲- وقتی عینک های آفتابی را در مقابل یک صفحه طرح دار تکان 

می دهیم؛ نباید صفحه، موج دار، تار و کج و معوج دیده شود.

 -۳
عینک هــای آفتابی نباید تشــخیص 

رنگ های اشــیا و چراغ های راهنمایی را مختــل نمایند. رنگ 
خاکستری شیشه عینک از این نظر ارجح است.

۴- شیشه ها باید نسبت به ضربه مقاوم باشد. پلی کربنات از همه 
موارد مقاوم تر است.

۵- لازم است شیشه های عینک جاذب پرتوهای UV باشند.
۶- قاب عینک های آفتابی باید بزرگ باشــد تا محافظت کافی 

فراهم گردد.
به گفته وی، یک دستور ساده برای فهمیدن مناسب بودن تیرگی 
عینک این است که وقتی در یک اتاق با نور معمولی با عینک به 
آینه نگاه می کنیم؛ چشم های خود را نبینیم. حداکثر میزان عبور 
نور بین ۱۵ تا ۲۵ درصد مناسب است؛ یعنی عینک باید ۷۵ تا ۸۵ 

درصد نور را جذب کند یا بازتاب نماید.

عینک آفتابی استاندارد چه ویژگی هایی دارد

فقط با رعایت ۷ 
تکنیک با سردرد 
خداحافظی کنید

بسیاری از مردم هنگام مواجهه 
با این درد سراغ انواع داروهای 
مســکن می روند در حالی که 
روش های درمان طبیعی بدون 
هیچ گونه عوارض جانبی را می 

توان انتخاب کرد.
اضافه کــردن برخــی از مواد 
غذایی به لیست رژیم روزانه می 
تواند شما را برای تسکین اغلب 

سردردها کمک کند.
این توصیه های غذایی عبارتند 

از:
شیر کم چرب: کم آب شدن 
بدن یکی از علل شروع سردرد 
است. در این میان مصرف الکل 
و یا غذاهای با میزان سدیم بالا 
منجر به کاهش آب بدن و شروع 
سردرد می شود. در عوض شیر 
نه تنها یک مایع جبران کننده 
آب بدن اســت بلکه سرشار از 
مــواد معدنــی حیاتــی نظیر 
پتاسیم و کلسیم است که اثرات 
ســدیم بالای موجود در رژیم 

غذایی را جبران می  کند.
ماهی های روغنی: این ماهی 
ها سرشار از اســیدهای چرب 
امگا ۳ با خاصیــت ضدالتهابی 
اســت. بدین معنی که اضافه 
کردن آن به رژیم غذایی شــما 
دارای اهمیتــی مضاعف برای 
کمک به درمان سردردها است.

طالبی: چــون میوه ها غنی از 
آب و پتاســیم هستند، موجب 
متعادل شــدن ســردردهای 
ناشی از میزان بالای سدیم و از 
دست دادن آب بدن می  شوند. 
یک طالبی متوســط دارای ۶۶ 
میلی گرم پتاســیم یــا حدود 
۱۶ درصد میزان روزانه توصیه 
شده پتاســیم در رژیم غذایی 
شما اســت. مصرف این میوه 
می  تواند ســطح انسولین را در 
بیماران غیردیابتی تثبیت کند 
و از آنجایی که میزان پایین قند 
خون یک آغازگر بزرگ سردرد 
است، منیزیوم بیشتر می  تواند 
به تنظیم قند خون شما کمک 
کند و هر گونه سردرد احتمالی 

را تسکین دهد.
لوبیا سفید: یک فنجان لوبیا 
سفید ۲۵ درصد نیاز روزانه شما 
به منیزیــوم را تامین می کند. 
منیزیوم می  تواند به علت علت 
نقش آن در انقبــاض ماهیچه  
ها - از جمله ماهیچه  های رگ 
 های خونی که مسبب سردرد 
هســتند، به تســکین سردرد 
کمک کند. ســایر مواد غذایی 
غنــی از منیزیوم شــامل موز، 
بادام، آووکادو، اسفناج و زردآلو 

هستند.
سیب زمینی: همانند طالبی، 
ســیب زمینی نیز سرشــار از 
پتاسیم اســت که در صورت از 
دست دادن آب بدن به درمان 
سردرد شما کمک می  کند. یک 
سیب زمینی حاوی ۲۵ درصد 
نیاز روزانه توصیه شده پتاسیم 

برای شما است.
گیلاس: خوردن هر نوع میوه  
ای چون به گونه  ای بخشــی از 
آب بدن را جبران می  کند، می  
تواند به رفع سردرد کمک کند. 
با این وجــود گیلاس  ها حاوی 
ترکیباتی هستند که در خون 
به نیتریک اکساید تبدیل شده 
و می  تواند در برابر ســردرد اثر 

حفاظتی داشته باشد.
آب: حفظ آب بدن یکی از مهم 
 ترین موضوعاتی است که می 
تواند از بروز سردرد جلوگیری 

کرده و آن را درمان کند.

سلامت
گزارش
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More than 80 percent of 
the equipment, machinery, 
and technical parts used 
in the strategic Goreh-
Jask pipeline project have 
been supplied by domestic 
companies, the former 
Acting Industry, Mining, 
and Trade Minister Hossein 
Modarres Khiabani has said.
As Shana reported, the 
mentioned pipeline project 
is going to provide Iran with 
an alternative route for the 
country’s crude oil exports 
that are currently carried 

out through the Strait of 
Hormuz. The pipeline will 
open a new gate for Iranian 
oil to the Indian Ocean by 
transferring it from Goreh 
in Bushehr Province to Jask 
on the shores of Oman Gulf.
“With the launch of this 
huge project, the density 
of Iran's trade will be 
transferred from the 
Persian Gulf to the Sea 
of Oman, the country's 
trade plan will change 
geopolitically,” Modarres 
Khiabani said.

Nearly 
215,000 
tons of copper 
concentrate 
produced in 2 
months
Iran produced 
214,854 tons of copper 
concentrate during 
the first two months 
of the current Iranian 
calendar year (March 
21-May 21), which was 
three percent more 
than the figure for the 
same period of time in 
the past year.
Production of copper 
concentrate stood at 
106,487 tons in the 
second month of this 
year, with no change 
form that of the same 
month of the previous 
year.
The periodical reports 
and statistics indicate 
that Iran’s metals 
sector is progressing 
both in terms of 
production and export 
despite the limitations 
imposed by the U.S. 
sanctions.
The country’s copper 
industry is moving 
forward noticeably, 
as some outstanding 
projects are 
implemented.
Meanwhile, in early 
April, the managing 
director of National 
Iranian Copper 
Industries Company 
(NICIC) announced the 
discovery of one billion 
tons of new copper 
reserves in the country.
NICIC carried out 
101,000 meters 
of deep drilling to 
identify new copper 
reserves across the 
country in the previous 
Iranian calendar year 
(ended on March 20), 
which resulted in 
the discovery of one 
billion tons of new 
reserves, Ardeshir 
Sa'd-Mohammadi said 
in a press conference.
S a ’ d - M o h a m m a d i 
put the value of the 
discovered reserves at 
350 trillion rials (about 
$8.3 billion).
According to the 
official, NICIC had also 
discovered 523 million 
tons of copper reserves 
across the country 
during the Iranian 
calendar year 1398 
(March 2019- March 
2020).
Considering the new 
discoveries, NICIC’s 
total copper reserves 
across the country 
have currently 
surpassed eight billion 
tons.
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Jalal Mir-Hashemi, 
the NPC’s director 
for the production 
control, put the 
t h r e e - m o n t h 
p e t ro c h e m i c a l 
output at 16.3 
million tons, and 

highlighted that the 
petrochemical plants 
operated with a good 
capacity during this 
period, Shana reported.
With the measures 
taken and the 
sustainable supply 
of feed in the current 
year, the production of 
various products in 
petrochemical complexes 
has increased and while 
meeting the needs of 
domestic markets, the 
export programs have 
also been realized, Mir-
Hashemi noted.
Emphasizing that Iran's 
petrochemical industry is 
one of the most important 
pillars of the country's 
development and the 
driving force of the 
economy, he said: “The 
main approach of the 

National Petrochemical 
Company is to complete 
the production chain, 
diversify the products, 
provide feedstock for 
domestic industries and 
increase the added value 
of the products in this 
industry.”
Mentioning the current 
year’s motto which is 
“Production: Support 
and Elimination of 
Obstacles”, Mir-Hashemi 
noted that the Iranian 
petrochemical industry is 
ready to achieve the goals 
of production growth in 
the current year.
"All conditions and 
infrastructure have been 
provided to achieve a 
leap in production in the 
Iranian petrochemical 
industry in the current 
year; with the measures 

taken this year, the idle 
production capacities of 
some existing complexes 
will also be revived,” he 
said.
The petrochemical 
industry plays a crucial 
role in Iran’s non-
oil economy, as the 
petrochemical export 
is the second-largest 
source of revenue for the 
country after crude oil. 
Petrochemical exports 
already constitute 
nearly 33 percent of the 
country’s non-oil exports.
According to Iranian Oil 
Minister Bijan Namdar 
Zanganeh, the country 
is currently producing 
nearly 70 million tons of 
petrochemical products 
annually and by the end 
of the industry’s second 
development leap, the 

country’s petrochemical 
production capacity is 
projected to reach 100 
million tons per year.
The minister has pointed 
to the diversification of 
products, greater use of 
liquid feedstock, and land 
preparation, as some of 
the important factors to 
be taken into account for 
the future development 
of the petrochemical 
industry, and said: “In 
this industry, great work 
has been done in creating 
knowledge, indigenizing 
technologies, and 
cooperation with 
universities.”
The production capacity 
of Iran’s petrochemical 
industry is expected to 
be increased from 100 
million tons to 133 
million tons at the end of 

Turkey is top destination 
for Iranian tourists
Head of Association of Iranian Travel Agencies 
says the price of foreign tours is facing downward 
trend and Turkey is the top destination for Iranian 
tourists.
Speaking to ILNA, Hormatollah Rafiei said 
in recent days and with the change of the 
government, the country is facing changes of 
managers and officials and some of the hurdles 
in the past have been removed. He noted that 
currently officials are busy with their own 
businesses and they have left the private sector 
alone and this has helped the ground for activities 
of the private sector to pick up.
He went on to say that tours for destinations of 
Turkey, Dubai, Armenia and Russia are underway 
and Turkey tops the list of demands for foreign 
tours by Iranians and if there is no unnecessary 
meddling, Armenia can top the list and currently 
the demand for visiting Russia is on the rise.
On the price of the foreign tours, Rafiei said 
although the foreign tour market has not picked 
up yet, one can say the prices are logical because 
the tour operators act cautiously in order not to 
lose their customers, and even in some cases the 
prices are facing the downward trend because the 
customers are not significant. He expressed hope 
the market would pick up soon.
On travel to Russia or vice versa, Rafiei said 
although revoking group visa for Iranian tourists 
to Russia has not come into effect yet and it is said 
it will come into effect on July 6, some of Iranians 
visit Russia with having fan IDs in order to watch 
to EURO2020 matches. He reiterated that fan ID is 
not a visa and it is just a license to watch the match 
and the fan ID holders should get visas first.
He said that if Iran is to host Russian tours and 
tourists, it should pave the ground, adding that 
currently 80 percent of Russian tourists go to 
Turkey and they need to get familiar with Iran 
through promotional programs in order to attract 
them.

Renewables account for 
generating 8% of electricity 
in South Khorasan
 About eight percent of Iran’s western South 
Khorasan province’s electricity comes from 
renewable sources, and there are currently 456 
solar farms in the province that generate 23 
megawatts (MW) of electricity, according to a 
provincial official.
Making the remarks in a Sunday press conference 
of water and electricity industry directors of South 
Khorasan, which was held on the occasion of water 
and electricity consumption saving week, Saeed 
Dadgar, the managing director of the province’s 
Power Distribution Company, said that investing 
in wind and solar energy is a unique capacity in the 
province that can be used."
He said: "Due to the fact that many power plants 
in the country are dependent on water, the low 
rainfall last year and this spring has had an adverse 
effect on the water stored behind dams and 
electricity generation."“Due to the decrease in 
rainfall and drop in the amount of water behind 
the dams this year, we have special conditions in 
the generation and distribution of electricity, and 
South Khorasan Power Distribution Company is a 
provincial company that must receive electricity 
from the province's entry points and distribute it 
throughout the province”, he stated.
He said that the average rate of power outages in 
South Khorasan is lower than the country, adding, 
“Blackouts and power outages are not specific to 
South Khorasan and is a national program. 

Iran’s Q1 petchem output up %7 yr/yr
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Iran ranked world’s 
10th largest steelmaker 
in Jan.-May 2021: 
WSA
 Iran was ranked the world’s tenth-largest 
steel producer in the first five months 
of 2021, Iranian Mines and Mining 
Industries Development and Renovation 
Organization (IMIDRO) announced 
referring to the latest data released by the 
World Steel Association (WSA).
According to the WSA’s data, Iran produced 
12.5 million tons of crude steel in January-
May 2021, registering a 9.2 percent growth 
compared to the same period in 2020.
The Islamic Republic’s steel output stood 
at 2.6 million tons in May, indicating a 7.7 

percent rise year on year.
Based on the mentioned data, the world’s 
top 64 steel makers managed to produce 
837.5 million tons of steel in the mentioned 
five months to register a 14.5-percent rise 
from the figure for the last year’s same 
period.Also, the production of world’s 
major steel producers reached 174.4 
million tons in the said month, with a 16.5 
percent increase over the same period last 
year.Producing 473.1 million and 48.6 
million tons of the product, China and India 
stood at the first and second places in the 
said period, respectively, while Japan stood 
at third place producing 40 million tons of 
crude steel.
The U.S., Russia, South Korea, Germany, 
Turkey, and Brazil took fourth to ninth 
places, respectively.

The Iranian Steel industry has been 
constantly developing over the past years 
against all the pressures and obstacles 
created by outside forces like the U.S. 
sanctions and the coronavirus outbreak 
that has severely affected the performance 
of the world’s top producers.
The country is expected to climb to 
seventh place among the world’s top steel 
producers by the Iranian calendar year 
1404 (March 2025).
According to the former Acting Minister 
of Industry, Mining, and Trade Hossein 
Modares Khiabani, the production 
capacity of the country's steel chain 
increased from 123 million tons in the 
Iranian calendar year 1392 (ended in 
March 2014) to 230 million tons in the 
previous year (ended on March 20).

Mentioning the 
current year’s 
motto which is 
“Production: 
Support and 
Elimination of 
Obstacles”, Mir-
Hashemi noted 
that the Iranian 
petrochemical 
industry is 
ready to achieve 
the goals of 
production 
growth in the 
current year.

Domestic manufacturers supply 80% of 
equipment used in Goreh-Jask pipeline project

Petrochemical production has risen seven 
percent in Iran during the first three months 
of the current Iranian calendar year (March 
-21June 21), compared to the same period of 
time in the past year, according to an official in 
the National Petrochemical Company (NPC).



Speaking in his 
weekly press 
conference on 
Monday, Saeed 
K h a t i b z a d e h 
a n s w e r e d 
questions on a 

wide range of topics.
No new decision yet 
been made on deletion of 
information
In response to a question 
about the Vienna talks and 
the discussion of a technical 
agreement with the Agency, 
Khatibzadeh said, "The law 
of the Parliament on the 
obligations and duties of 
the government is quite 
clear. No new decision 
has yet been made on the 
subject of the technical 
agreement with the Agency, 
whether to continue or not, 
as well as the deletion of 
information."
"Negotiations have 
reached a point where all 
parties must make their 
own decisions. We have 
made the decisions we 
should have made and we 
are waiting for the other 
parties, including the 
United States, to make their 
decisions," he added.
"If the JPCOA is alive 
today, it is because of the 
decision that Iran made 
after the withdrawal of 
the United States and the 
inactions of the other 
side," he said, adding "Iran 
and the Iranian people 
have played their part in 
maintaining the JCPOA. 
The other side should 
know that it is present in 
the talks as the culprit, and 
the United States has made 
every effort to destroy the 
JCPOA. We witnessed the 
hypocritical and bullying 

behavior of the United 
States."
Regarding the technical 
agreement between 
Iran and the Agency, he 
noted, "The Parliament's 
resolution is binding, and 
the agreement with the 
IAEA was an agreement 
to address some of the 
IAEA's concerns within 
the framework of the 
Parliament's resolution. 
We agreed with Agency 
not to collect the cameras 
and not to share their 
information with it. Three 
months passed and an 
internal decision was made 
inside Iran not to delete the 
information, but since the 
day the Parliament's law 
came into force, no extra-
safeguard access has been 
given to the IAEA."
Afghanistan's security, 
unity important for Iran
Answering a question 
about the official stance of 
Iran against the Taliban and 
the latest developments 
in Afghanistan, the 
Iranian foreign ministry 
spokesman said, "We are 
holding talks with different 
parties of Afghanistan. We 
believe that the genuine 
intra-Afghan dialogue 
is the only solution for 
Afghanistan. We have 
always said that we are 
ready to facilitate talks."

"The Taliban are not all 
Afghanistan. They are 
part of Afghanistan and 
part of the government 
and the future solution of 
Afghanistan," he added. 
"This is an issue that has 
been said many times, 
and what is important is 
an inclusive government 
that includes all the 
genuine Afghan groups 
and achieves a peaceful 
and lasting solution in 
Afghanistan."
"The security of the Islamic 
Republic of Iran and 
Afghanistan is very closely 
linked," Khatibzadeh 
noted, stressing, "What is 
important to us is security, 
unity, an inclusive and 
authentic government in 
Afghanistan."
He went on to say, 
"Violence in Afghanistan 
has escalated to alarming 
levels and some minorities 
are under pressure. We 
want everyone to respect 
their rights. Only a political 
solution can guarantee 
Afghanistan's future."
Political solution only 
lasting solution to regional 
issues
In response to a question 
about some of the news 
on the presence of the 
Turkish army in Idlib due 
to the request of Erdogan, 
the spokesman said, "A 

political solution is the only 
lasting solution to regional 
issues. The region is too 
tired of war and violence 
and unbridled terrorism, 
and we must all help find 
peaceful solutions to 
crises."
"The Middle East region 
has had problems since the 
emergence of the occupier 
regime in the occupied 
territories, none of which 
remain unresolved. 
Everyone should help to 
resolve the accumulated 
crises in the region within 
a regional framework," 
he added.JCPOA must be 
implemented completely, 
no less and no more
Khatibzadeh also pointed 
to the recent remarks of US 
National Security Advisor 
Sullivan, saying, "US 
officials know that these 
issues are anti-JCPOA, and 
these statements are made 
in complete opposition to 
the JCPOA. The nuclear and 
missile issues have been 
set out in the JCPOA and 
the UN Security Council 
Resolution 2231. We 
will not allow Iran to be 
considered an exception in 
international relations.
What has been agreed 
in the JCPOA must be 
implemented completely, 
no less and no more, he 
added.

Americans escape from 
Afghanistan irresponsibly: Iran 
FM advisor
 Iran’s Foreign Ministry Director-General for West-
Asia Seyyed Rasoul Mousavi stressed that Americans 
escaped from Afghanistan irresponsibly and put the 
country on the brink of civil war.
“Americans escaped from Afghanistan irresponsibly 
and put the country on the brink of civil war. It is essential 
that the Afghan government, Taliban, Mujahideen and 
all Afghan National Forces save the country by taking a 
responsible approach to the future of Afghanistan and 
adopting courageous decisions in this regard,” Rasoul 
Mousavi wrote on his official Twitter account.
US Sanctions Impeding 
Iranian Chemical Attack 
Victims’ Access to Medication: 
Zarif
Foreign Minister of Iran Mohammad Javad Zarif 
slammed the US sanctions as a main obstacle preventing 
the delivery of medicine and equipment to the Iranians 
victimized by chemical weapons.
Zarif on Monday released a message in commemoration 
of the victims of the 1987 chemical bombing of Sardasht 
by the regime of former Iraqi dictator Saddam Hussein.
The foreign minister said the city of Sardasht, located 
in northwest Iran, has become the symbol of use of 
chemical weapons against civilians and residential areas 
in the modern age.
He also noted that the Iranian people harmed by 
chemical attacks have fallen victim to the “anti-human 
policies of certain Western states” two times: once when 
Western companies provided Saddam with chemical 
weapons while their representatives at the UN Security 
Council turned a blind eye to the chemical crimes and 
gave Saddam carte blanche in using chemical weapons 
against civilians, and then again during the tenure of 
former US president Donald Trump when the brutal 
and anti-human sanctions prevented the delivery of 
drugs and medical equipment to the victims of chemical 
attacks in Iran.
Zarif lashed out at the current US administration for 
maintaining the failed policies of its predecessor by 
keeping the illegal sanctions against Iran in place.
The top Iranian diplomat made two proposals to prevent 
a recurrence of the humanitarian catastrophes caused 
by the use of weapons of mass destruction.
The perpetrators of use of chemical weapons must be 
brought to justice with their accomplices and associates, 
he stressed, adding that the memory of victims of 
chemical weapons must be honored constantly and the 
veterans suffering from chemical injuries must also be 
commemorated.
Located in Iran's northwestern province of West 
Azarbaijan, Sardasht was the third city in the world after 
Japan’s Hiroshima and Nagasaki to become a target of 
Weapons of Mass Destruction.On June 28 and 29, 1987, 
Iraqi bombers attacked 4 crowded parts of Sardasht 
with chemical bombs and engulfed its residents, women 
and children, young and old, with fatal chemical gases.

No decision made on whether to delete 
IAEA camera data

Iranian Foreign Ministry Spokesman said 
that no decision has yet been made on 
whether to delete the International Atomic 
Energy Agency (IAEA) camera data.
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Leader slams Western countries for sheltering terrorists
TEHRAN, Jun. 28 (MNA) – While criticizing Western countries on the issue of human rights, Leader of 
the Islamic Revolution Ayatollah Seyyed Ali Khamenei said that it is ridiculous that Western countries 
claim they are advocates of human rights.Speaking in a meeting with the officials of Judiciary Branch 
on the occasion of Judiciary Week on Monday, Leader of the Islamic Revolution reiterated that 
Western countries shelter the assassins of former Iranian Judiciary Chief Ayatollah Dr. Beheshti and 
72 true companions of the Islamic Revolution on 7th of Tir (June 28) and then claim the human rights 
blatantly.Turning to the salient characteristics and achievement of Shahid Dr. Beheshti, Ayatollah 
Seyyed Ali Khamenei said that the late Dr. Beheshti was founder of the Islamic justice in a way that 
he had initiated a new movement for the Judiciary Branch of the Islamic Republic of Iran.Munafeqin 
(MKO) committed a heinous crime and assassinated Dr. Beheshti and his 72 true companions, he said, 
adding that Western countries harbored perpetrators of the assassination committed by MKO and it 
is a matter of regret to say that these Western countries are claimants of human rights.

Yemenis Attack Saudi Targets with Missiles, Drones
 Yemeni army forces, backed by allied fighters from Popular Committees, launched massive drone 
and missile attacks on multiple military installations in Saudi Arabia.
Brigadier General Yahya Saree, a spokesman for the Yemeni Armed Forces, said early Monday that 
Yemeni forces had used five ballistic missiles and five drones in a combined operation on “sensitive” 
military sites in southwestern Saudi Arabia over the previous 24 hours, according to Al Masirah 
news.The operation targeted a camp of the Saudi National Guard in Najran, and military positions 
in Abha International airport in the city of Abha as well as King Khalid Air Base in Khamis Mushait.
Saree said in a tweet that the hit was accurate.He stressed that the operation was carried out in 
retaliation for Saudi Arabia's continued siege and aggression against Yemen.Saudi Arabia and some 
of its regional allies, backed by the US and other Western powers, have been waging a devastating 
war on Yemen beginning in March 2015 to reinstall Yemen’s former president Abd Rabbuh Mansour 
Hadi, a staunch ally of Riyadh, and crush the popular Ansarullah movement.

"The security 
of the Islamic 
Republic of Iran 
and Afghanistan 
is very closely 
linked," 
Khatibzadeh 
noted, stressing, 
"What is important 
to us is security, 
unity, an inclusive 
and authentic 
government in 
Afghanistan."
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OPCW 
Chief Voices 
Solidarity 
with Victims 
of Sardasht 
Chemical 
Attack
 The director general 
of the Organization 
for the Prohibition of 
Chemical Weapons 
(OPCW) extended 
sympathies to and 
expressed solidarity 
with the people of 
Sardasht on the 34th 
anniversary of a 
chemical attack by the 
former Iraqi regime on 
the Iranian town.
In a message on 
Monday, June 28, 
OPCW Director-
General Fernando 
Arias commemorated 
the 1987 chemical 
weapon attack on 
Sardasht in northwest 
Iran.
The Spanish diplomat 
also stressed the need 
for the international 
community to reaffirm 
its commitment to the 
Chemical Weapons 
Convention and its 
noble goal to rid the 
world of chemical 
weapons.
What follows is the text 
of his message:
“I deliver these 
remarks on the 
34th anniversary of 
the 1987 chemical 
weapons attack on the 
village of Sardasht in 
Iran.
The 28th of June 
is a solemn day of 
commemoration for 
the Organization for 
the Prohibition of 
Chemical Weapons 
(OPCW) as we pause to 
remember the victims 
of that brutal attack.
I have been with the 
victims in Tehran and 
in The Hague and I 
share with them their 
pain and their feelings.
On behalf of the OPCW, 
I wish to extend my 
deepest sympathies 
to and express my 
solidarity with the 
people of Sardasht.
This tragic 
anniversary is a 
momentous occasion 
for the international 
community to 
reunify in our shared 
condemnation of 
chemical weapons.
Indeed, the universal 
revulsion of such 
attacks contributed in 
a very important way 
for an outstanding 
majority of countries 
in the world to sign the 
Chemical Weapons 
Convention in 1993.
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The failure of sanction policy of the Trump administration has led the 
Biden administration to the point that it can use different strategies in 
order to obtain concessions in Vienna talks on the United States' return 
to the 2015 Iran nuclear deal.In line with securing the strategies, US 
President Joe Biden tries to intensify sanctions on Iran while opens doors 
to diplomacy, puts pressure on Tehran via international community and 
European troika (the European Commission, the European Central Bank 
and the International Monetary Fund), and gives green light to Arab-
Hebrew axis to get in the way of the revival of the Joint Comprehensive 
Plan of Action (JCPOA).
The JCPOA has been exposed to different sorts of negotiating tactics from 
the US. Of course, the former and incumbent administrations have had 
undeniable differences on the way they push forward their strategy in 
this respect.The Trump administration neglected international norms 
and regulations, especially when they pull out of the nuclear agreement 
in May 2018. Former US President Donald Trump was of the opinion that 
putting pressure on Iran will force Tehran to abandon its demands and 

accept re-negotiation of the nuclear deal, but such a strategy doomed 
to failure in real world.But the new US team pursues intensification of 
pressure concurrent with opening diplomacy window. The White House 
continued sanctions campaign and dispatched Robert Malley, Special 
Envoy for Iran, to Vienna, Austria, while Iran and the P4+1 group (the 
UK, Russia, China, France plus Germany) as well as the European Union 
discuss the revival of the nuclear accord.The White House has tried to 
portray a disappointing situation of the Joint Commission meetings of 
the JCPOA in Vienna. To this aim, American authorities accuse Tehran of 
paradoxical stances in order to create a limbo for the Iranian people. But 
the Iranian officials have adopted optimistic stance on the issue of lifting 
sanctions. The Western side has stressed the remaining disagreements, 
which require Iran's action, in a bid to follow up its propaganda campaign 
against the Islamic Republic.Antony Blinken, US Secretary of State, has 
said that the withdrawal of his team from the Vienna talks is imminent.
Observers believe that such comments have their roots in the United 
States' psychological tactic to bewilder the Iranian side and try to get 

maximum 
concession in the nuclear 

negotiations.The US has made relentless efforts to direct the 
International Atomic Energy Agency (IAEA) when it comes to inspecting 
Iran's nuclear facilities and activities. However, Tehran has cooperated 
with the international agency and tried to clarify its nuclear program. 
The Islamic Republic's one-sided collaboration and the United States' 
refusal to abide by its commitments under the JCPOA moved Tehran to 
its peaceful nuclear activities.

News

US tactics in JCPOA negotiations
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Lifting of sanctions on paper not enough: Zonnour
 Stating that the verification of lifting sanctions is a time-consuming process, a member of the Iranian 
Parliament's National Security and Foreign Policy Committee said that lifting of sanctions on paper is not 
enough.In an interview with Mehr News Agency, Mojtaba Zonnour said that over the past few years, the US 
has repeatedly put pressure on European banks and companies and prevented them from communicating 
with Iran."The lifting of sanctions on paper is not enough and the sanctions should be lifted in such a way that 
if the state and private sectors of our country want to import and export, no country will tell them that Iran 
is under sanctions," he added.In addition, Iran should not face any obstacle in the case of selling oil, he noted, 
adding, "On the other hand, we must be able to transfer the money from the sale of oil. For example, about 
$7.5 billion of our oil sales in South Korea are blocked."Emphasizing that verification of lifting sanctions is a 
time-consuming process and not a two-day process, Zonnur said, "The US only considers a maximum time 
of 48 hours to verify the lifting of sanctions."

According to Iranian 
parliament member 
Alireza Salimi, the 
inauguration ceremony 
of the Iranian newly-
elect president Ebrahim 
Raeisi is scheduled to be 
held on July 3, 2021.
Iranian lawmaker 
Alireza Salimi made 
the remarks on 
Monday, saying that 
the inauguration 
ceremony of the Iranian 
newly-elect president 
Ebrahim Raeisi will be 
held on July 3, 2021 in 
an open session of Iran’s 
Parliament.
Seyyed Ebrahim Raeisi 
won Iran’s presidential 
election which was 
held on 18 June, gaining 
61.95% of the total votes.
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Evening call to prayer: 
20:35:13  
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Antony Blinken, US Secretary of State, has 
warned about the future of nuclear talks at 
the time Iran is using advanced centrifuges, 
adding that the Biden administration may 
withdraw from the negotiations in Vienna.
Abbas Araghchi, the top Iranian negotiator, 
said that the signatories to the Joint 
Comprehensive Plan of Action (JCPOA) have 
had enough negotiations in Vienna and now 
it is the time of decision-making.
Iran's great decision to maintain the deal 
helped keep it alive till now, Araghchi noted, 
saying that it is the other sides' turn to come to 
conclusion on reviving the agreement.
Robert Malley, the United States' Special 
Envoy for Iran, said in an interview with 
National Public Radio (NPR) on Friday that 
Iranians' demand for lifting all sanctions 
imposed by the Trump administration 
since 2018 seems to be difficult, adding that 
the Americans want to remove sanctions, 
which are prerequisite for their return 
to the nuclear agreement, and they will 
not lift all bans imposed by the previous 
administration. 
Criticizing direct US-Iran talks
Malley also criticized the situation that does 
not involves Iran and the US in direct talks, 
saying if both sides met, they could do more 
jobs in less time and they would be able to 
avoid misunderstanding, but Tehran insists 
on refusing any meeting until Washington 
returns to the JCPOA.
New Israeli government's green light to the 
US
Blinken met Israeli Foreign Minister 
Yair Lapid in Rome on Sunday. Lapid said 
that the method of negotiations should 
be professional and direct not in news 
conferences.
Israel's new PM Naftali Bennett pronounced 

support for the Biden administration's policy 
toward Iran, noting that the new government 
in Tel Aviv will distance itself from former 
premier Benjamin Netanyahu's reluctance 
to cooperate with the US on Iran nuclear talks.
US trying to put pressure on Iran
A diplomat told IRNA on condition of 
anonymity that the US authorities' change 
of tone is mostly aimed at putting pressure 
instead of threatening. They want to 
persuade Iran to accept their conditions, 
because they are well aware that threatening 
Tehran will not bear fruit.
According to the diplomat, it seems that the 
American officials do not want to increase the 
level of political tension with Iran. They know 
that the Iranians will respond to threats.
US on verge of critical decisions
Ali Vaez, Crisis Group's Iran Project Director, 
told IRNA that the Vienna talks have entered 
the phase of critical decision-making; so, 
the different sides announce their demands 
clearly. 
The analyst went on to say that there is no 
proper legal mechanism in the United States 
to assure the Islamic Republic that another 
president or administration will not repeat 
the Trump administration's withdrawal from 
the JCPOA.
The nuclear deal should turn into a treaty, 
which gets endorsement from two-third of 
congressmen, and it is impossible, but if it 
gets the votes, a US president can discard it by 
an executive order.
However, let's wait and see whether 
President Joe Biden can get rid of the bumps 
that his predecessor Donald Trump created 
when it comes to the US's compliance with its 
obligations under the JCPOA.

Citing an undisclosed source familiar with the 
probe, The Wall Street Journal reported on 
Sunday that the Intel has not yet unearthed 
sufficient proof that would settle the issue 
over whether the virus was sparked by human 
contact with an infected animal, or was leaked 
from a Chinese government-run virology lab.
As Biden is expected to receive a 45-day update 
on the matter in mid-July, a senior White House 
official reportedly said that the US president 
"is mindful of the fact that after 90 days we may 
not have an absolutely definitive answer, but he 
wanted a focused, intense, time-bound effort", 
Sputnik reported.
Experts have suggested that understanding 
the origins of the novel coronavirus could be 
crucial in planning measures against future 
pandemics. Over four million people worldwide 
have died as a result of the epidemic, which has 
also devastated the global economy.
A British study published earlier this week 
claims that the first instances of COVID-19 could 
have occurred between early October and mid-

November, with November 17 being the most 
likely date.
On Wednesday, US lawmakers requested an 
investigation into the 2019 Military World 
Games in Wuhan, China, following several 
athletes' allegations of coronavirus-like 
illnesses and the portrayal of Wuhan as a "ghost 
town" during the games. 
Biden said that the US intelligence community 
has "coalesced around two likely scenarios", 
but has not come to a final conclusion on the 
issue. The president said that he asked US 
intelligence to "redouble their efforts" to collect 
and analyze information that will help bring a 
final conclusion on the issue and inform him of 
the results within 90 days.
The prospect of the virus escaping from a lab 
was deemed "extremely unlikely" by a World 
Health Organization team to Wuhan in late 
March, which also inspected the facility that is 
claimed to be the source of the leak. However, 
the final report did not exclude the hypothesis 
of a lab breach at all.
Democrats had initially been skeptical, to say 
the least, about claims pushed by Trump that 
the virus allegedly leaked from a Chinese lab, but 
last month, Biden issued an order to investigate 
COVID-19's origins, reigniting the dispute. The 
White House earlier circulated a release that 
did not rule out COVID-19 originating from a 
lab accident.

Time for US to make hard decision on 
JCPOA

White House Thinks COVID19- Origins Analysis 
May Not Give 'Definitive Answer': Report
As US intelligence agencies try to unravel the origins 
of the COVID19- pandemic, the Biden administration 
warns that the -90day inquiry may not offer a thorough 
explanation, a report said.

Ahead of initiating the seventh round of talks in Austrian 
capital, Vienna, to revive the 2015 Iran nuclear deal, the 
Biden administration's authorities have changed their tone, 
while they are expected to make difficult decisions on their 
country's return to the agreement.

The prospect 
of the virus 
escaping from a 
lab was deemed 
"extremely 
unlikely" by a 
World Health 
Organization 
team to Wuhan 
in late March, 
which also 
inspected the 
facility that is 
claimed to be 
the source of the 
leak. However, 
the final report 
did not exclude 
the hypothesis 
of a lab breach 
at all.

The analyst went 
on to say that there 
is no proper legal 
mechanism in the 
United States to 
assure the Islamic 
Republic that 
another president 
or administration 
will not repeat 
the Trump 
administration's 
withdrawal from 
the JCPOA.

Sports opportunity for 
interaction between 
Tehran, Budapest: 
Hungarian Envoy
 Hungarian Ambassador in Tehran 
Zoltan Varga- Haszonits said that 
sport games have always been an 
opportunity for interaction and 
cooperation between countries, 
expressing confidence that good 
things will happen between Iran 
and Hungary.Varga- Haszonits 
made the remarks in an interview 
with IRNA on Monday, saying that 
in his two-year presence in Iran 

so far, he has seen that Iranians 
are interested in sports.Before 
the COVID-19 P andem ic, the 
number of tourists who moved 
between the tw o cou ntries 
showed a good relat ionship 
between Iran and Hungary, and 
no doubt, after the crisis, great 
cooperation an d int eraction 
would be seen between the two 
countries in tourism again, he 
added.Hungarian Ambassador 
to Tehran said that another event 
has recently taken place in the 
sports of Iran and Hungary, which 
has brought the two countries 

closer to each other; Teqball was 
founded in Hungary and we are 
proud that this field of sports was 
invented in our country and today 
it has many fans all over the world.
The Hungarian Ambas sador 
said that currently, the Iranian 
Shooting Natio nal Team is in 
Hungary to pre pare itself for 
the Olympics, and the national 
table tennis team is scheduled 
to leave for Hungary soon, and 
these are the fields of interaction 
and cooperation between the 
two countries and s hould be 
considered.



بازگشت ارزهای دیجیتالی به روزهای سبز
ارزش بیشتر ارزهای دیجیتالی مهم افزایش پیدا کرد.  با وجود ریزش های سنگین ارزهای دیجیتالی در روزهای 
اخیر، برخی از فعالان این حوزه معتقدند که روزهای خوب در انتظار بازار هستند. الکس ماشینسکی- بنیانگذار 
پلتفرم ارزهای دیجیتالی سلسیوس- با بیان اینکه پیشبینی می کند قیمت بیتکوین بار دیگر از قله قبلی ۶۳ هزار 
دلاری خود عبور کند، افزود: ریزش بازار با توجه به صعود سریع قیمت طبیعی بود. ما هنوز ب قله قیمتی ۲۰۲۱ 

نرسیده ایم و رسیدن به قیمت ۱۶۰ هزار دلاری برای بیتکوین کاملا محتمل است.  
روند نزولی ارزهای دیجیتالی کماکان شکسته نشده و در این بین انتشار اخبار منفی از سمت دولت ها بر شدت افزوده 

شدن ترس معامله گران در بازار دامن زده است. صرافی باینانس- بزرگ ترین صرافی ارزهای دیجیتالی در جهان به کاربران 
خود در استان اونتاریو کانادا اعلام کرده است تمامی سفارشات خود را ببندند. در نتیجه سختگیری بیشتر این ایالت بر روی فعالیت 

صرافی های دیجیتالی، باینانس تصمیم گرفته است تا به فعالیت های خود در این منطقه پایان دهد.  
با افزایش مقبولیت ارزهای دیجیتالی، قرار است برای نخستین امکان پذیرش این ارزها در ایستگاه های شارژ خودروهای برقی در سطح کشورهای 
اروپایی فراهم شود. قرار است امکان پرداخت رمزارزها از ماه نوامبر فعال شود و به تدریج و طی سه سال تعداد این ایستگاه های پذیرنده به بالای ۵۰ 

هزار برسد. هنوز اینکه کدام یک از ارزهای دیجیتالی مورد قبول جایگاه های فوق خواهند بود مشخص نشده است.  

وعده مهم وزیر نفت: حقوق کارکنان صنعت نفت تا پایان تیرماه اصلاح می شود
وزیر نفت از تلاش برای حل مشکل پیش آمده در حقوق و مزایای کارکنان صنعت نفت خبر داد و گفت: تلاش 

می کنیم نتیجه این بررسی  و پیگیری ها در حقوق تیرماه کارکنان انعکاس یابد.
بیژن زنگنه،  پس از پایان نشست کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی در جمع خبرنگاران در پاسخ به 
پرسشی مبنی بر اینکه چه اقدام هایی برای پاسخگویی به مطالبات کارکنان صنعت نفت درباره وضع حقوق 

و مزایای شان انجام شده است، گفت: از آنجا که شماری از نیروهای رســمی وزارت نفت اعتراض هایی درباره 
محدودیت های ایجادشده در سقف حقوقشان در قانون بودجه سال ۱۴۰۰ دارند، امروز نشستی در کمیسیون انرژی 

مجلس برگزار شد و خوشبختانه عموم نمایندگان با حل این مشکل موافق بودند و قول همکاری دادند.
وی افزود: همه تلاش خود را خواهیم کرد تا کارکنان صنعت نفت انعکاس این بررسی و رسیدگی ها را در حقوق تیرماه خود 

مشاهده کنند.
وزیر نفت با اشاره به مشکلات نیروهای پیمانی وزارت نفت، تصریح کرد: مشکل این افراد ارتباطی به قانون بودجه ۱۴۰۰ ندارد و مربوط به قانون کار 

است، از این رو طبق قانون کار هر آنچه را که به آنها تعلق بگیرد پرداخت می کنیم، اما درخواست های فراقانونی آنها مسئله دیگری است.
زنگنه با بیان اینکه باید قانون بودجه سال ۱۴۰۰ اصلاح شود، از نگارش متنی برای اصلاح این قانون خبر داد.

تابناک
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هر چند برای کاهش 
نرخ بیکاری باید 

برنامه جامعی در نظر 
گرفته شود، بد نیست 

در سالی که با نام 
تولید، پشتیبانی ها 

و مانع زدایی ها 
نامگذاری شده است، 
دولت آینده فکری به 

حال رفع موانعی که 
بر سر راه شروع یک 
کسب و کار جدید در 

کشور است، بکند
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گرانی عجیب؛ 

 هندوانه
 به قیمت امارات!

میوه های فصل مثل هندوانه از ابتدا 
چقدر صادر شده اند و در کشورهای 
حاشیه خلیج فارس با چه قیمتی به 

فروش می رسند؟
 این روزها اگر به میوه فروشــی رفته 
باشید، حتما از قیمت بالای میوه ها 
حیرت زده شــده ایــد؛ قیمت هایی 
که نشان می دهد انواع میوه از سبد 
خانواده ها حذف شــده اما همچنان 
هندوانــه از میــوه هایی اســت که 
خانواده هــا آن را در تفریحــات و 
دورهمی ها در ایــن روزهای گرم و 
تابستانی میل می کنند، با این حال 
قیمت همین میوه آبدار و آب بر هم 
این روزها افزایش زیادی داشــته و 
بین ۵ هزارو ۵۰۰ تا 8 هزار تومان به 

فروش می رسد.
برخی کارشناسان دلیل این افزایش 
قیمت را صادرات بــی رویه هندوانه 
می دانند ،هرچند دلایل دیگری مثل 
افزایش هزینه حمل و نقل را هم می 
توان برای آن برشــمرد . با این حال 
جدای از این که بــا توجه به کم آبی 
کشورمان کاشــت هندوانه و چنین 
میوه های آب بری چه توجیهی دارد 
، امروز می خواهیم میزان صادرات، 
مبلغ فروخته شده و در نهایت قیمت 
این میوه در بازار کشــورهای خلیج 

فارس را بررسی کنیم.

   88 میلیــون دلار صادرات 
هندوانه

آمار گمرک ایران از صادرات دو ماهه 
محصولات کشاورزی در سال ۱۴۰۰ 
نشان می دهد که هندوانه در جایگاه 
نخست صادرات این بخش قرار دارد 
و از صادرات پسته نیز سبقت گرفته 
است. در این مدت هندوانه با حدود 
88 میلیون دلار، ارزآورترین فراورده 
کشــاورزی کشــورمان بوده است. 
بنابر آمارهای گمــرک در فروردین 
و اردیبهشت امســال ۴۰۲ میلیون 
و ۵7۶ هــزار و ۵۱۰ کیلو هندوانه به 
کشورهای دیگر صادر شده که ارزش 
دلاری آن 87 میلیون و 877 هزار و 
۲۴۰ دلار و بخش عمده این صادرات 
به کشورهای حاشــیه خلیج فارس 
بوده است. در همین مدت کشور ما 
9۴ هزار و 7۰۰ تــن خربزه به ارزش 
۲۴ میلیــون دلارو ۱۳۰ هزار و 7۰۰ 
تن ســیب به ارزش ۳8 میلیون دلار 

صادر کرده است.
با توجه بــه آن چــه در بخش قبل 
نوشتیم، با یک حساب سرانگشتی می 
توان قیمت فروخته شده میوه های 
صادراتی را محاسبه کرد. اگر قیمت 
دلار را ۲۴ هزار تومان در نظر بگیریم، 
هر کیلو هندوانــه به تاجر خارجی ۵ 
هزار تومان ، هر کیلــو خربزه ۶ هزار 
تومان و هر کیلو ســیب هم حدود 7 

هزار تومان فروخته شده است.
با این حال با نگاهی به فروشگاه های 
کشــورهای حاشــیه خلیج فارس 
به بررســی قیمت هندوانه و خربزه 
پرداختیم. همان طور که پیش از این 
خواندید، قیمــت هندوانه اکنون در 
کشور خودمان بین ۵ هزار و ۵۰۰ تا 
8 هزار تومان است و خربزه هم از ۱۲ 
هزار تومان تا ۱8 هزار تومان فروخته 

می شود.

برترین ها
گــــزارش
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در اقتصاد ســه نرخ از سایر 
نرخ ها و شاخص ها مهمتر 
است و مختصات اقتصادی 
هر کشــور تقریبا با همین 
سه نرخ سنجیده می شود. 
این سه نرخ عبارتند از نرخ 
تورم، نرخ رشد اقتصادی و 
نرخ بیکاری. نرخ بیکاری در اقتصاد ایران 
طی سال های اخیر به دلیل شرایط اقتصادی 
از جمله تحریم ها و کرونا به زعم بسیاری 
از کارشناسان شــرایط چندان مساعدی 
نداشته است، ولی آمار های مرکز آمار ایران 
خلاف این مساله را نشان می دهد و حتی 
بر اساس گزارش های مرکز آمار ایران، نرخ 

بیکاری در سال گذشته تک رقمی شد.

   نرخ بیکاری در سال ۹۹ تک رقمی 
شد

بر اساس گزارش منتشــره در مرکز آمار 
ایران، نرخ بیکاری افراد پانزده ساله و بیشتر 
در سال گذشته 9.۶ درصد اعلام شد. بررسی 
روند تغییرات نرخ بیــکاری، حاکی از آن 

بود که این شاخص، نســبت به سال قبل 
)۱۳98(، ۱.۱ درصد کاهش یافته است.

در ســال ۱۳99، به میــزان ۴۱.۳ درصد 
جمعیت پانزده ســاله و بیش تــر از نظر 
اقتصادی فعــال بوده اند؛ یعنــی در گروه 
شاغلان یا بیکاران قرار گرفته اند. بررسی 
تغییرات نرخ مشارکت اقتصادی حاکی از 
آن است که این نرخ نســبت به سال قبل 

)۱۳98( ۲.8 درصد کاهش یافته است.
جمعیت شاغلین پانزده ساله و بیشتر در 
ســال ۱۳99، برابر بــا ۲۳ میلیون و ۲۶۳ 
هزار تن بوده که نسبت به سال قبل بیش 
از یک میلیون کاهش یافته است. بررسی 
اشتغال در بخش های عمده اقتصادی نشان 
می دهد، در سال ۱۳99، بخش خدمات با 
۴9.۳ درصد بیش  ترین سهم اشتغال را از 
آن خود کرده و در مراتب بعدی بخش های 
صنعت با ۳۳.۳ درصد و کشاورزی با ۱7.۴ 
درصد قرار دارند. نرخ بیکاری جوانان ۱۵ تا 
۲۴ ساله حاکی از آن است که ۲۳.7 درصد 
از فعالان این گروه ســنی در سال ۱۳99 
بیکار بوده اند. بررسی تغییرات سالانه نرخ 
بیکاری این افراد نشــان می دهد، این نرخ 
نسبت به ســال قبل )۱۳98( ۲.۳ درصد 
کاهش یافته است. بررسی نرخ بیکاری گروه 
سنی ۱8 تا ۳۵ ساله در سال ۱۳99 نشان 
می دهد، ۱۶.7 درصد از جمعیت فعال این 
گروه سنی بیکار بوده اند. این در حالی است 
که تغییرات نرخ بیکاری این افراد نشــان 
می دهد، این نرخ نســبت به سال ۱۳98، 

به میزان ۱.۲ درصد کاهش یافته اســت. 
همان گونه که ملاحظه می شود در شرایط 
تحریمی و کرونا، میزان نرخ بیکاری کاهش 
یافته که اندکی عجیب به نظر می رسد! البته 
برای بررسی وضعیت بازار کار، تنها نباید نرخ 
بیکاری و تغییرات آن را ملاک قرار داد، چون 
برای نمونه، همان گونه که در بالا ذکر شد، 
نسبت شاغلین در سال 99 نسبت به سال 
قبل بیش از یک میلیون تن کاهش یافته و 
این نشان می دهد که فرصت های شغلی 
کمتر شده است. همچنین نرخ مشارکت 
اقتصادی نیز در سال 99 در مقایسه با سال 
قبل تر ۲.8 درصد کاهش یافته که این آمار 
نیز بیانگر آن است که تعداد نفرات کمتری 
در سال 99 در مقایسه با سال قبل تر وارد 

بازار کار شده اند.

   نرخ بیکاری به هدف خود در سال 
۱۴00 نزدیک شد

طبق جداول قانون برنامه ششــم توسعه، 
نرخ بیکاری هدف گذاری شده برای کشور 
در پایــان ســال ۱۴۰۰، 8.۶ درصد اعلام 
شده بود که برای رسیدن به این هدف باید 
دولت سالانه حدود یک میلیون شغل ایجاد 
می کرد. حدود دو ماه دیگر دولت جدید بر 
سر کار خواهد آمد و این در حالی است که 
نرخ بیکاری با تمام ایراداتی که به آن وارد 
اســت به 9.۶ درصد رســیده است. یعنی 
هنوز نرخ بیکاری حدود یک درصد با آنچه 
در برنامه ششم توسعه هدف گذاری شده 

بود فاصله دارد.

   نگاه دولت آینده به اشتغال چیست؟
آیت الله رئیســی، رئیس جمهور منتخب 
مردم برای چهار سال آینده در چهارم تیرماه 
ســال جاری طی مصاحبه ای مهمترین 
اولویت های اقتصادی دولت خود را اعلام 
کرد که در بین این اولویت ها، مسئله اشتغال 
نیز به چشم می خورد. وی در این مصاحبه 
گفت:  در آغاز کار دولت، بیش از همه مساله 
بیکاری، اشتغال و کرونا ذهن من را به خود 
مشغول کرده است، وعده من هم علاوه بر 
ایجاد اشتغال، تامین مسکن بوده که امکان 
ایجاد آن را در کشــور داریــم. با این حال 
ایجاد نظام اداری سالم از دغدغه های جدی 
من است؛ بنابراین ایجاد اشتغال و کاهش 
بیکاری نیز از اولویت های دولت آینده است، 

ولی این امر چگونه می تواند در شــرایط 
کرونایی تحقق یابد؟

   چگونه دولت آینده نرخ بیکاری را 
کاهش دهد؟

هر چند برای کاهش نرخ بیکاری باید برنامه 
جامعی در نظر گرفته شــود، بد نیست در 
ســالی که با نام تولید، پشتیبانی ها و مانع 
زدایی ها نامگذاری شده است، دولت آینده 
فکری به حال رفع موانعی که بر سر راه شروع 
یک کسب و کار جدید در کشور است، بکند. 
بررســی گزارش اخیر بانک جهانی نشان 
می دهد، ایران در زیرشــاخص شروع یک 
کسب و کار با کسب امتیاز ۶7.8 بدون تغییر 
امتیاز در مقایسه با سال گذشته، توانسته در 
بین ۱9۰ کشــور دنیا در رتبه ۱78 م قرار 
گیرد؛ یعنی تنها راه اندازی کسب و کار در 

دوازده کشور دنیا سخت تر از ایران است. این 
دوازده کشور عبارتند از: کنگو، جمهوری 
آفریقای مرکزی، لائوس، سورینامی، گینه 
استوایی، بوســنی، اریتره، چاد، کامبوج، 

سومالی، هائیتی، ونزوئلا و لیختن اشتاین!
در ایران یک فعال اقتصادی مرد، باید برای 
راه اندازی یک کسب و کار ده فرآیند را به 
مدت 7۲.۵ روز طی کنــد و به میزان ۱.۱ 
درصد از درآمد سرانه خود را برای این کار 
هزینه کند. کشور اول دنیا در شاخص شروع 
یک کسب و کار کشور نیوزیلند است. برای 
اینکه ببینید چقدر با کشور اول دنیا در این 
زمینه فاصله داریم، باید گفت که یک فعال 
اقتصادی در کشور نیوزیلند نیازمند است 
برای راه اندازی کسب و کار خود تنها یک 
فرآیند را در نصف روز و با هزینه ۰.۲ درصد 

از درآمد سرانه طی کند.

نرخ بیکاری هدف گذاری شده در پایان ۱۴۰۰ محقق می شود؟ 

اشتغال، چالش جدی دولت جدید
دولت تدبیر و امید در حالی در کمتــر از دو ماه دیگر دولت را 
تحویل خواهد داد که نرخ بیکاری در سال گذشته ۹.۶ درصد 
گزارش شده اســت. این نرخ حدود یک درصد با نرخ بیکاری 
هدف گذاری شده در قانون برنامه ششم توسعه برای سال ۱۴00 
فاصله دارد. دولت آینده برای ایجاد اشتغال بیشتر چه راهکاری 

می تواند دنبال کند؟

فناوری

بازار

افشای اطلاعات شوکه کننده از طراحی آیفون ۱3
 هر اطلاعاتی که تا به امروز درباره آیفون ۱3 اپل وجود داشت پس از این که یک منبع معتبر اعلام کرد نسل 

جدید آیفون فاقد ارتقاهای کلیدی خواهد بود، مورد تردید قرار گرفت.

مینگ چی کوئو، تحلیلگر اپل در خبر تعجب آوری اعلام کرد هیچ کدام از مدل های آیفون ۱۳ اسکنر اثر انگشت درون 
صفحه ای تاچ آی دی را نخواهند داشت. اخبر با توجه به گزارش های منابع معتبری نظیر وال استریت ژورنال، راس یونگ، 

جون پروسر، لووتو دریم و خود کوئو که درباره بازگشت این فناوری منتشر شده بود، حذف آن را شوکه کننده می کند.
تاچ آی دی طرفدارانش را حفظ کرده و بازگشت آن در دوران همه گیری کووید ۱9 که استفاده از ماسک استفاده باعث شد 
استفاده از فیس آی دی محدودیت پیدا کند، مورد حمایت قرار گرفت. اپل در iOS ۱۴.۵ برای کاربران امکان باز کردن 
قفل آیفون با استفاده از اپل واچ را فراهم کرد اما بسیاری از کاربران این شیوه را یک تدبیر موقتی برای خرید زمان در آستانه 
عرضه آیفون ۱۳ ارزیابی کردند. افشاگری تحلیلگر اپل چهار روز پس از انتشار خبری صورت می گیرد که بر اساس آن 
آیفون ۱۳ پرو یک ترابایتی و استفاده از LiDAR برای همه مدل های آیفون ۱۳ اتفاق نخواهد افتاد. در مدل های آیفون ۱۳ 
ممکن است آیفون ۱۲ اس نامیده شوند زیرا بیشتر نشان دهنده تغییرات افزوده شده ای هستند که اپل نهایی کرده است.

با این حال اطلاعات هیجان انگیز زیادی درباره آیفون ۱۳ وجود دارد. اطلاعات لو رفته نشان می دهد اپل دوربین های 
بزرگتری برای پشت گوشی به همراه تثبیت تصویر ارتقا یافته و میکروفون های پرتوی هوشمند معرفی کرده است. چیپ 
ست A۱۵ کارآمد و نسل جدید مودم نسل پنجم هم با ارتقاهای باطری بزرگ و نمایشگر پروموشن ۱۲۰ هرتزی )برای 
مدل های آیفون ۱۳ پرو( همراه خواهند شد. اپل ممکن است تسلیم خواسته مشتریان شده و یک مدل صورتی هم عرضه 
کند که احتمالا پرفروش خواهد شد. بر اساس گزارش فوربس، با این حال به نظر می رسد مدل های آیفون ۱۳ آن طور 
که پیش از این تصور می رفت دستگاه های متحول کننده ای نخواهند بود و تنها ارتقای مدل های قبلی به شمار می روند. 

تحلیلگر اپل معتقد است کسانی که صبر کنند، سال آینده نتیجه خوبی خواهند گرفت.

پرطرفدارترین یخچال های بازار چند؟
آنچه در زیر می آید قیمت یخچال فریزر پرفروش موجود در سطح بازار است؛



شرکت معتبر تولیدی واقع در شهرک صنعتی مورچه 
خورت،  با ســرویس ایاب و ذهاب دعوت به همکاری 

می نماید:
**کارشناس یا کارشناس ارشد  نساجی

**کارشناس  صنایع
** کارمند حراست و بازرسی

**  اپراتور و  تکنسین تاسیسات
** اپراتور  برق و الکترونیک 

** اپراتور تولید
**خیاط

  لطفا جهت دریافت اطلاعات بیشــتر تماس  حاصل 
فرمائید: )ساعات تماس ۸ صبح  الی ۱۶ (

  جهت انجام مصاحبه همراه داشتن اصل کلیه مدارک 
هویتی، مدرک تحصیلی و یــک قطعه عکس الزامی 

می باشد.
03۱45۶42737   ،0922۱04774۱ 

استخدام در شرکت صنعتی معتبر
**  سرپرست برنامه ریزی تولید

**  سرپرست  انبار
03۱422900۱۶   ،03۱422900۱5  
03۱422900۱۸   ،03۱422900۱7  

نیروی   قالب بند و  آررموتور بند  ماهر و نیمه ماهر
  متری و  روزمزدی

  منطقه خیابان جی تا شهرک صنعتی جی
09۱30945090 

یک واحد تولیدی واقع در  شهرک صنعتی رازی جهت 
تکمیل کادر خود نیاز به افراد ذیل دارد:

** تاسیسات آشنا به بویلر 
**  کارگر ماهر و نیمه ماهر تولیدی با سابقه

** راننده  تراکتور بیلی
**  راننده  لیفتراک با گواهینامه 

**  نیروی  حراست باسابقه 
** نیروی  برق صنعتی با 5 سال سابقه
** مکانیک خط تولید )ماشین آلات(

شرکت دارای  سرویس ایاب و ذهاب می باشد.
09۱3۶40۱۶۱0 

 فروشنده خانم
  نوع همکاری: تمام وقت، پاره وقت )ترجیحا تمام وقت(
  حرفه ای و با تجربه در زمینه لوازم آرایشــی و عطر 

و ادکلن
  با ظاهری آراسته بصورت

  میزان حقوق: تمام وقت 2 میلیون)قابل ارتقا(
  بیمه: درصورت رضایت کامل از فروشنده

آدرس: ملک شهر،خیابان مفتح
)Whatsapp( 09۱35579۶5۱ 

تعدادی  منشی تلفنی خانم؛  )نیمه وقت (
  با حقوق عالی  ،  در محیطی کاملا زنانه 

  آدرس  محدوده ی خ باهنر
09357435۶00   ، 03۱333۸92۶3    

09۱32۱5۶۸0۶  

 بوتیک مخمل )پوشاک زنانه (
 جهت تکمیل کادر پرســنل خود افراد واجد شرایط 

استخدام می نماید:
** فروشنده )خانم و آقا(

**حسابدار )خانم(
 با حقوق عالی و پورسانت  و مزایا

 ساعات کاری :9:30الی ۱4:00  و ۱۶:30 الی 23:00
09۱32000040  

 نظافتچی و  نیروی خدماتی آقا،  تمام وقت
  جهت نظافت داخل و خریدهای بیرون

  داری موتور سیکلت و گواهینامه
  کار در مرکز شهر ) فلکه فیض(

  بیمه تامین اجتماعی
03۱3۶۶40۶۱5  

03۱3۶۶2535۸  

استخدام 9 عنوان شغلی در کیسه پلی رامین 
**  تکنسین برق آقا

**   مهندس برق و الکترونیک آقا
**   راننده لیفتراک آقا

**   اپراتور دستگاه چاپ آقا
**   اپراتور دستگاه لامینه آقا

**   اپراتور دستگاه اکسترودر آقا
**   تعمیرکار مکانیک آقا

**  بافنده
**   خیاط آقا

)Telegram & Whatsapp( 093۶۶907474 
03۱45۶43055  
03۱45۶44500  

 استخدام  راننده با  خودرو
  با درآمد روزانه 400000تومان  

  ساعت کار اختیاری
  نوع ماشین فرقی ندارد،   دو گانه سوز 

  شهرک صنعتی محمود آباد
093۶0333۶۸3 

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

شرکت مهندسین مشاور طرح افرا جهت تکمیل کادر 
کارشناسی خود در  اصفهان از افراد واجد شرایط زیر 

دعوت به همکای می نماید:
 کارشناس یا کارشناس ارشد مهندسی صنایع   آقا

 حداکثر سن 30 سال
 کارشناس یا کارشناس ارشد حسابداری   آقا

 حداکثر سن 30 سال
info@tarhafra.com

کسب و کار
سه شنبه 8 تیر 1400 | شمـاره 815
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اولین روزنامه اقتصادی دو زبانه استان اصفهان

برگزیدگان استارت آپ ویکند حوزه کشاورزی معرفی شدند
برگزیدگان رویداد استارت آپ ویکند مجازی کشاورزی و سلامت هوشــمند معرفی شدند. به گزارش 
پارک علم و فناوری دانشگاه تهران، پارک علم و فناوری دانشگاه تهران، رویداد استارت آپ ویکند مجازی 
کشاورزی و سلامت هوشمند را از ۳۱خرداد تا ۴ تیر ۱۴۰۰ برگزار کرد. این رویداد با حضور دکتر عباس 
زارعی هنزکی رئیس پارک علم و فناوری دانشگاه تهران، دکتر محمدمهدی فریدوند مدیرعامل صندوق 

پژوهش و فناوری دانشگاه تهران و جمعی از صاحبان ایده به صورت حضوری و مجازی برگزار شد.
در روز اول رویداد استارت اپی حوزه کشاورزی، کارگاه های تیم سازی و بوم مدل کسب و کاربگ برگزار و در روز 

دوم رویداد کارگاه اعتبارسنجی ایده ها و کارگاه نحوه ارائه موثر دایر شد. در روز سوم رویداد نیز به کار تیمی روی بوم، 
اعتبار سنجی و رسیدن به MVP پرداخته شد و تیم ها ارائه آزمایشی خود را اجرا کردند. روز چهارم استارت آپ ویکند تیم ها 

پس از جمع بندی نهایی، برنامه داوری با ارائه تیم های شرکت کننده برگزار شد. »سامانه یکپارچه سیستم های گلخانه ای«، »ساخت فیلم 
بیونانوکامپوزیت برای بسته بندی میوه ها و سبزی ها« و »طراحی و ساخت کیت های تشخیص سریع آنتی بیوتیک در شیر« تیم های برگزیده 
این رویداد بودند. دکتر عباس زارعی هنزکی رئیس پارک علم و فناوری دانشگاه تهران در این رویداد گفت: همانطور که می دانیم در کشور تجربه 

برگزاری رویدادهایی که بخشی از آن حضوری و بخشی از مجازی است، کم است و هنوز در این زمینه به بلوغ کافی نرسیده ایم.

کارها را ساده کنید و 
دستاوردهای بیشتری کسب 

کنید. زمانی که کاری پر اهمیت 
انجام می دهید همواره مطمئن 

شوید که تنها روی ملزومات 
هدف تان تمرکز کرده اید و از 

مطالب حاشیه ای عبور کرده اید

،،
فرصت امروز

یادداشـــت
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آینده استارت آپ های سلامت محور در پساکرونا:

آینده را عوض می کنیم

کرونا را می توان محرک و شــتابدهنده اســتارت آپ های 
سلامت محور دانست. شیوع این بیماری در ۱۶ ماه گذشته 
نقش بسزایی در رشد و معرفی بیشتر کسب وکارهای آنلاین 
حوزه سلامت و پزشکی به جامعه داشته اســت. اما اکنون با افزایش سرعت روند 
واکسیناسیون در دنیا و امیدواری به واکسینه شــدن ایرانیان تا پایان سال، چه 

آینده ای در انتظار استارت آپ های فعال در این حوزه خواهد بود؟

اگرچه سال ها پیش بینی می شد که بخشی از خدمات حوزه سلامت و پزشکی، دیجیتال خواهد 
شد اما شیوع کرونا سبب شد تا نیاز به دسترسی به خدمات پزشکی از راه دور افزایش پیدا کند. 
از همین روی در حالی که کووید ۱۹ باعث تعطیلی بسیاری از کسب وکارها شده بود، تبدیل به 

اهرم پرتاب برای استارت آپ های سلامت محور شد.
مشهورترین استارت آپ های این حوزه عمرشان در حدود ۵ سال است که طی یک سال گذشته 
نام آن ها بیش از پیش بر سر زبان ها افتاد و شاهد حرکت غول های بزرگ تکنولوژی در ایران و 

دنیا به سمت بازار سلامت دیجیتال بودیم.
اما با گسترش واکسیناسیون و در روزهای پساکرونا آیا باز هم استارت آپ های سلامت محور 
می توانند به رشد خود ادامه دهند؟ برای دریافت پاسخ این سوال به سراغ »گلرخ داوران«، مدیر 

عامل اسنپ دکتر و »مهدی خدادادی«، بنیانگذار دکترساینا رفته ایم.

   رشد شارپی در سایه کرونا
داوران در پاسخ به سوال دیجیاتو مبنی بر این که کرونا چقدر در رشد اسنپ دکتر تاثیر گذاشت 
می گوید مسائلی چون قرنطینه، نیاز به کاهش رفت و آمد و همین طور افزایش نگرانی افراد از 

احتمال ابتلا به بیماری در صورت مراجعه حضوری به مراکز درمانی، سبب شد تا 
افراد به استفاده از خدمات پزشکی آنلاین علاقه نشان بدهند. این اتفاق نیز به هر 
حال در رشد کسب و کار ما موثر بوده است. خدادادی نیز کرونا را محرکی برای بازار 
سلامت ایران می داند که دکتر ســاینا نیز از این موضوع مستثنی نبوده است: »ما 
رشد بسیار خوبی را در این دوران تجربه کردیم و از لحاظ منابع انسانی، درآمد و سایر 
موارد می توانیم بگوییم از زمان شیوع کرونا تا به امروز رشد بیش از ۱۱ تا ۱۲ برابری 
را تجربه کرده ایم.« او با اشاره به دو جذب سرمایه و یک انتقال سهام طی سال ۹۹ و 
۱۴۰۰ برای دکتر ساینا، به دیجیاتو می گوید این جذب سرمایه ها در مدت زمان کم 
نشان از جذابیت این حوزه برای سرمایه گذاران دارد که ناشی از رشد فوق العاده رقم 

خورده در سایه کرونا است.

   تغییر پارادایم در حوزه سلامت و پزشکی
اگرچه همه گیری کرونا منجر به ایجاد و رشد استارت آپ ها و سرمایه گذاری های متعدد 
در حوزه سلامت و به ویژه تله مدیسین در سراســر جهان و ایران شده است، اما این 

استقبال کاربران از استارت آپ های سلامت محور ادامه خواهد داشت؟
مدیر عامل اسنپ دکتر معتقد است شــیوع کرونا منجر به تغییر پارادایم در حوزه سلامت و 
پزشکی شده و این تغییر الگوی رفتار کاربران اگرچه به سختی رخ می دهد اما نسبتا پایدار است.

وی همچنین مزیت های خدمات پزشکی آنلاین نسبت به تجربه آفلاین را تضمین کننده رشد 
این کسب وکارها در پساکرونا می داند و به دیجیاتو گفت: »بر اساس معیارهایی چون استفاده 
چندین باره از خدمات، استفاده از خدماتی که ارتباط مستقیمی با شیوع کرونا ندارند و میزان 
بالای رضایت مشتریان و رشد پیوسته اسنپ دکتر، ما پیش بینی می کنیم که در آینده هم رشد 

کسب و کارهای این حوزه ادامه خواهد داشت.«
مدیرعامل و بنیان گذار دکتر ساینا نیز اعتقاد دارد استارت آپ های سلامت محور به دوران قبل 
کرونا باز نمی گردند: »کرونا طی ماه های گذشته به جز ایام پیک برای مردم کمرنگ شده است 

اما شاهد کاهش تقاضای آن چنانی در استفاده از سرویس های مان نیستیم.«
خدادادی، عدم آشنایی مردم با سرویس های سلامت محور و خلاهای قانونی را عامل رشد کند 
استارت آپ های این حوزه در دوران قبل از کرونا می داند. او تاکید دارد استارت آپ هایی که در 
حوزه سلامت فعال بوده و برای کاربران خود ارزش خلق می کنند، نباید بعد از کرونا پسرفت 
کنند: »وقتی کاربر با ارزشی که شما خلق می کنید آشنا شده است دلیلی برای رهایی ندارد مگر 

آن که ارزش خلق شده واقعی نباشد.«
بنیان گذار دکتر ساینا در پاسخ به سوال دیجیاتو مبنی بر این که آیا همکاری پزشکان در دوران 
پسا کرونا با استارت آپ های سلامت محور ادامه خواهد داشت می گوید پزشکان نیز ضرورت 
خدمات پزشکی از راه دور را درک کرده اند. در پلتفرم ما بیش از هزار پزشک در لیست انتظار برای 

عضویت در دکتر ساینا هستند که حاکی از فضای زیاد این حوزه است.

   ابزارهای لازم برای رشد در پساکرونا
خدادادی معتقد است استارت آپ های سلامت محور در روزهای بعد از کرونا بایستی بتوانند ارزش 

واقعی که برای سلامت مشتری خلق می کنند را به طور جدی پیگیری کنند:
»نیازهای کاربران در حوزه سلامت، بسیار وسیع است که می توان آن ها را در ادامه پوشش داد. 
اگر بتوانیم در کنار خلق ارزش برای کاربر و رفع نیازهای وی، آن را به سایر حوزه ها گسترش 

بدهیم شاهد بزرگتر شدن بازار این صنعت خواهیم بود.«
به گفته وی بازار این حوزه در جهان به تازگی ترند شده و استارت آپ های سلامت محور از نظر 

چرخه عمر محصول در مرحله رشد قرار داشته و تعداد کمی از آن ها به مرحله بلوغ رسیده اند.

   استارت آپ سلامت محور
خدادادی با تاکید بر این که اندازه بازار خدمات پزشکی و سلامت کوچک نخواهد شد به دیجیاتو 
گفت: »اگر در آینده میزان درآمد یا استقبال از کسب وکاری در این حوزه کاهش یابد به معنی 
کوچک شدن اندازه بازار نیست بلکه به نظر من حاکی از ریخته شدن سهم آن کسب وکار در سبد 
سایر رقباست.« او در ادامه به تحقیقات انجام شده در سال گذشته اشاره کرده و می گوید بیش از 
۷۵ درصد مردم تا کنون کلمه مشاوره آنلاین پزشکی به گوش شان نخورده است و شاید کمتر از 
یک پنجم از مطلعین، از سرویس ها و خدمات این حوزه استفاده کرده اند که این نشان از شکفته 
نشدن این بازار در ایران دارد. داوران نیز عقیده دارد هنوز فرصت ها و قابلیت های زیادی برای 
توسعه کسب وکارهای آنلاین حوزه پزشکی در آینده وجود دارد که نیازمند رفع برخی موانع در 
این مسیر است: »کاهش سنگ اندازی مسئولین، کاهش محدودیت های قانونی و تحت پوشش 
بیمه قرار گرفتن خدمات آنلاین سلامت از جمله مواردی است که در رشد بیشتر استارت آپ های 

سلامت محور موثر است.«
مدیرعامل اسنپ دکتر معتقد است با توجه به توسعه تکنولوژی خصوصا در حوزه اپلیکیشن های 
سلامت، آینده پزشکی نیز به ســمت پزشــکی آنلاین حرکت خواهد کرد. آن ها نیز توسعه 
کسب وکار خود را بر این اساس می بینند و طبق نیاز کاربران به خدمات پزشکی در دسترس و 

آسان، برای آینده خود در حال برنامه ریزی هستند.

    رویکرد دولت جدید
با توجه به این که در کمتر از ۴۰ روز دیگر شاهد روی کار آمدن دولت جدید خواهیم بود، وزیر 
ارتباطات و دولت بعدی بایستی چه رویکردی نسبت به کسب وکارهای فعال در این حوزه داشته 
باشند؟ داوران در پاسخ به این سوال دیجیاتو می گوید رویکرد وزیر ارتباطات به کسب وکارهای 
آنلاین، نقش مهمی در رشد و توسعه آن ها دارد: »امیدواریم وزارت ارتباطات در دولت جدید 
مانند گذشته، حامی فعالیت استارت آپ ها باشد و با حمایت از اتحادیه کشوری کسب وکارهای 
مجازی که تنها متولی صدور مجوز فعالیت شرکت های این زیست بوم است، در توسعه و رشد 

این شرکت ها نقش بسزایی داشته باشد.«

دیجیاتو
گــــــزارش

استارت آپ

آشفتگی را از سر راه تان بردارید؛

بی نظمی مزاحم خلاقیت شماست 

تلویزیون و رادیو را 
خاموش کنید. در 

صورتی که واقعا می 
خواهید روی نوشتن 

تمرکز کنید، مودم 
اینترنت را نیز خاموش 
کنید. فقط یک پنجره 
جدید روی کامپیوتر 
خود باز کنید و فقط 

یک کار، یعنی نوشتن را 
انجام دهید

یک فضای کار آشفته و بی نظم، دشمن شماست و مانع از بروز 
توانایی های شما خواهد شد. آشفتگی کارها باعث هدر رفتن 
انرژی و زمان شما خواهد شد بنابراین باید تلاش کنید این عامل 
مخرب را از زندگی تان، خصوصا زندگی شغلی تان حذف کنید. 
در این مطلب به بررسی دقیق و کامل این مسئله می پردازیم. هر 
وسیله و ابزاری حتی یک قلم، یک برگ کاغذ، موبایل، برگه های 
یادداشت، می توانند باعث آشفتگی فضای فعالیت شما و در 
نتیجه آشفتگی ذهن شــوند زیرا هر گاه به این وسایل نگاه 
می کنید، ذهن شما به صورت غیر ارادی به سمت آنها منحرف 
خواهد شد و اگر این مســئله را با دقت تجزیه و تحلیل کنید، 
خواهید دید که همه آنها در کنار هم حجم بالایی از ذهن شما را 

اشغال خواهند کرد.

در واقع ذهن شما به عنوان 
یک ابرکامپیوتر با این اشیا 
به عنوان »داده« برخورد می 
کند. این تنها یک بعُد از بی 
نظمی و آشــفتگی محیط 
است، دقیقا مانند کامپیوتر، 
زمانی که مغز شــما با داده 
های زیادی مواجه می شود، سرعت پردازش 
اطلاعاتش هم کم می شود، پس نظم باعث 
می شود که مغز شما فضای بیشتری برای 
انجام عملکردش داشته باشد و این باعث 
کارآیی بالاتر شما خواهد شد. کارآیی بالاتر 
مغز شما باعث می شود که شما خلاقیت 
لازم را برای انجــام کارهایتان پیدا کنید. 
در ادامه به بررسی چگونگی انجام این کار 

می پردازیم.

   گام اول: ذهن تان را خالی کنید
اگر فهرستی طولانی از کارها، برای انجام 
دادن دارید، باید برخی از آنها را شروع کنید 
و این فکر که سایر کارهای تان باقی مانده 
است، باعث کاهش سرعت شما خواهد شد. 
با این حال، برخی از کارهایی که فهرست 
کرده اید، فوریتی برای انجام آن وجود ندارد 
و می توانید برای مدتی آنها را کنار بگذارید و 
از سوی دیگر برخی کارهای فوری هستند 

و باید به ســرعت آنها را انجام دهید و کنار 
بگذارید تا ذهن تان خالی از دغدغه انجام 

کارهای فوری شود.
بعد از ایــن که این کارهــا را تمام کردید، 
خواهید دید که ذهن شما فضای بیشتری 
برای خلاقیت خواهد داشت و در صورتی که 
این کارها ناتمام باقی بمانند، مانند تکه ای 
چربی که ورودی قلب را مسدود کند، ذهن 

شما را مسدود خواهند کرد.

   گام دوم: عوامل حواس پرتی را 
حذف کنید

تلویزیون و رادیو را خاموش کنید. در صورتی 
که واقعا می خواهید روی نوشــتن تمرکز 
کنید، مودم اینترنت را نیز خاموش کنید. 
فقط یک پنجره جدید روی کامپیوتر خود 
باز کنید و فقط یک کار، یعنی نوشــتن را 
انجام دهید. چند کارگی یکی از افت های 

خلاقیت است.

   گام سوم: مرتب کردن
پتسی کلرمونت زمان یکه حرفه خود را به 
عنوان یک نویسنده و سخنران حرفه ای آغاز 
کرد، یک روش غیرمنتظره برای تمرکز روی 
کارش استفاده کرد. وی شروع به جستجوی 
مطلب، تمرین نوشــتن، نوشــیدن یک 
فنجان قهوه، راه رفتن و ... نمی کرد. همه 
از رفتار وی شــگفت زده بودند؛ او ظرف ها 

را می شست.
حتما ســوالات جدی در این باره در ذهن 
شما شکل گرفته اســت. او برای جهانیان 
پیامی داشت و به دنبال بیان این پیام بود. 
در آستانه شــروع کار روی این پیام، او کار 
متفاوتی انجام داد. به اتاقش رفت و شروع 
به مرتب کردن رختخوابش کرد. او به هم 
ریختگی های محیط اطرافش را مرتب کرد 
و این طرز زندگــی، در خلاقانه تر زندگی 

کردنش بسیار موثر بود.
من و شما باید چنین کاری انجام دهیم، این 
که پیام خود را به جهانیان برسانید، از صحنه 
جهانی آغاز نمی شــود، بلکه از خانه، دفتر 

کار یا میز کارتان آغاز می شود. همه این به 
هم ریختگی ها را مرتب کنید و اتاقی برای 

خلاقیت ایجاد کنید.

   گام چهارم: اصل »کمتر، بیشتر 
است« را در زندگی تان اعمال کنید

کارها را ساده کنید و دستاوردهای بیشتری 
کســب کنید. زمانی که کاری پر اهمیت 
انجام می دهید همواره مطمئن شوید که 
تنها روی ملزومات هدف تان تمرکز کرده اید 
و از مطالب حاشــیه ای عبور کرده اید. اگر 
یک بار این اصــل را در زندگی تان اعمال 
کنید، خواهید دید که کارآیی شما بیشتر 

خواهد شد.
برای توضیح بیشتر این باور، یعنی بهره وری 
بیشتر با ساده کردن یک کار، دقت کنید که:

۱- در ســادگی، قدرت اســت؛ کارهای 
ضروری و اصلی را انتخــاب کرده و بقیه را 
کنار بزنید. آنقدر کار را برای خودتان آسان 

کنید که نتوانید دست رد به آن بزنید.
۲- با تغییر عادت های کوچک شروع کنید 

و گام های کودکانه بردارید.
۳- هر کاری را در یک زمان انجام دهید و از 
چندکارگی بپرهیزید که این کار، کارآیی 

شما را افزایش می دهد.

لقمه ای بزرگتر از دهان تان نگیرید و دست 
از حریص بودن بردارید. تکالیفی را بپذیرید 
که از عهده انجام آن برمی آیید. اگر بیشتر 
از ظرفیت تان کاری را بپذیرید، در نهایت 

عواقب بدی در انتظار شما خواهد بود.
برای اینکه واقعا کارآیی بالایی داشته باشید، 

هر گام را در یک زمان بردارید. یک توصیه 
دیگر این که مواردی را مطالعه کنید که به 
ســلامت عقلی و قابلیت های فکری شما 

کمک کند.

   گام پنجم: یادداشــت برداری 
روزانه

این یک گزینه معروف اســت، چرا که این 
گزینه جواب می دهد. یادداشــت کردن 
روزانه عواملی که شما را آزار می دهند، به 
سازماندهی مجدد افکارتان برای مقابله با 
این مشکلات کمک می کند. حال این عامل 
می تواند از جنس جلسه، مشکلات زندگی 
شــخصی، چالش های کاری و ... باشد که 
نوشتن این مشکلات می تواند به شما در 
طراحی اســتراتژی ها و پاسخ های جدید 

کمک کند.
بنابراین این مشکلات را روی یک تکه کاغذ 
یا به صورت رمز در کامپیوتر خود یادداشت 
کنید. کارهایی را که هــر روز باید به اتمام 
برسانید، به ترتیب بنویسید و آنها را انجام 

دهید.

   گام ششم: سیستم ذخیره ساز 
خود را سازماندهی کنید

راهی برای تنظیم محدودیت های کاری 
خود پیدا کنید و در ایــن زمان از کارهای 
غیرمربوط بــه کارتان، از جمله ارســال 
پیام های بی مورد و غیرضروری بپرهیزید. 
زیرا به شدت به بهره وری شما آسیب خواهد 
زد. صرف نظر از کاری که می کنید، همواره 
شــلوغی و در هم ریختگی های اجتناب 
ناپذیری در زندگی شــخصی و شغلی تان 
وجود دارد. این وضعیت، ترمکز روی یک 

کار را سخت می کند.
بر اساس یافته های محققان موسسه علوم 
اعصاب دانشگاه پرینستون، مغز در زمان 
پردازش اطلاعات دارای محدودیت هایی 
است؛ بنابراین اگر شما فضا و حجم کارتان 
را زمانی که آشفته و غیرسازماندهی شده 
اســت، مدیریت نکنید، می تواند عملکرد 
کلی شــما را کاهش دهد. شلوغی محیط 
می تواند تمرکز انسان را از کار اصلی پرت 
کند و در بدترین حالت، فــرد از کار اصلی 

خود غافل شود.
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